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O NOUĂ TEORIE DESPRE MATERIE ȘI UNIVERS 

Ștefan DUMITRESCU1 
Se dedică prietenului meu Costy, 

Excelența Sa Domnul Ambasador Constantin Lupeanu, 
pe care îl iubesc ca pe un frate! 

Fie ca Dumnezeu să fie cu noi și să ne ajute în toate ! 

 
UN CUVÂNT ÎNAINTE LĂMURITOR DE LA GÂNDIREA TOTEMICĂ 

 LA O NOUĂ VIZIUNE DESPRE MATERIE ȘI UNIVERS 
 

Privită din punctul de vedere al 
Cunoașterii istoria Omului din zorii neoliticului 
până azi nu este altceva decât un drum lung, greu 
și sinuos de gânduri  care pe fundalul psihicului, 
în gândirea și în memoria lui, au devenit Cuvinte, 
Noțiuni și Idei. O plasă de gânduri, de cuvinte, de 
sclipiri ale minții, de Idei, care mai apoi s-au 
îmbrăcat în cuvinte, în noțiuni și în propoziții. 
Care l-a rândul lor s-au adunat cu alte idei 
înrudite devenit Teorii, devenind Concepții 
religioase.  

Prima formă de religie a fost Totemul. 
Sărmanii oameni din paleolitic, din mezolitic, sau 
din neolitic, credeau că animalul cel mai mare din 
pădurile în care își aveau vatra tribului și care-i 
înfricoșa cel mai mult este Elementul primordial 
care a creat pădurea, care a creat cerul, care a 
creat totul. Și cum acest lucru, creația, s-a 
petrecut înainte, într-un timp nedefinit, 
imemorial, acest animal era și strămoșul lor. 
Totemul îi ajuta pe ei să înțeleagă lumea în care 
trăiau, le dădea lor, acolo în ceața 
subconștientului, speranța, credința că soarta lor, 

viața lor este legată de el. Le dădea o istorie și o identitate. Așa au apărut și s-au dezvoltat religiile 
totemice, și Gândirea magică. Gândirea magică a omului primitiv vedea toate lucrurile, toate ființele 
legate într-o plasă, într-o conexiune rotundă, sferică, în temenii de astăzi într-o Viziune coerentă.  

În gândirea magică Totemul era rădăcina, Originea din care s-a născut și s-a dezvoltat această 
Viziune coerentă. Integrat în această Viziune Omul era elementul cel mai important a cărui viață 
depindea de bunăvoința totemului, de locul pe care îl ocupa în plasa în care se vedea pe el. Această 

                                                           
1
 Publicat în Bumerang 

 

 
 

Nr. 8 (36)/ AUGUST 2023



 

2

viziune totemică, în termenii de astăzi Concepția despre lume și viață a omului primitiv a oglindit ea 
realitatea ? Astăzi, fiind posesori ai unei cunoașteri științifice avansate despre lume și univers, 
răspundem cu toată certitudinea, Nu! Viziunea și Religia totemică, Concepția magică a Omului Vechi 
despre lume și viață era una falsă. 

Dar l-a ajutat ea, această Viziune magică, pe Omul vechi? Într-o mare măsură l-a ajutat. L-a făcut să 
se vadă integrat în universul lui, l-a ajutat să înțeleagă lumea într-o logică rudimentară, mitică, l-a făcut să 
stabilească o relație religioasă cu Totemul. L-a ajutat să descopere sacrul, să se  vadă pe el în  lumea care 
devenise sacră, și să trăiască sentimentul, starea de sacru. Așadar, concepția totemică despre lume și 
viață a avut asupra Omului vechi efecte psihologice, educaționale și culturale benefice, care l-au ajutat să 
se dezvolte ca personalitate umană. L-au ajutat să se integreze în Cosmos și să evolueze. 

Au trebuit să treacă mii de ani până când Gândirea magică, Religiile totemice au fost înlocuite cu 
Credința în zei. Este posibil ca această credință în zei să fi apărut în urma contactului Civilizațiilor 
extraterestre, a „zeilor veniți din cer”, cu omul primitiv. Credința în zei, Ideea că zeii au făcut cerul și 
pământul și l-au creat și pe om, este, așa cum am spune astăzi, concepția filozofică a omului primitiv 
despre lume și viață. În ce măsură această Concepție filozofică și religioasă (o dată ce este credință în zei) 
despre lume și viață este adevărată? Dacă într-adevăr o Civilizație extraterestră, Anunaki, Zeii, au 
intervenit în evoluția speciei umane, noi fiind într-o anumită măsură creația lor, această Concepție 
filozofică este într-o mare măsură adevărată, ea oglindind într-un fel realitatea. Revelându-ne originea și 
nașterea noastră din zei. Din cei care au intervenit în codul nostru genetic ajutându-ne să evoluăm. 

O dată cu apariția Școlii în perioada sclavagistă, dar mai ales o dată cu apariția Universităților în 
evul mediu, cunoștințele Omului despre lume și univers s-au dezvoltat atât de mult încât omul a reușit să 
cunoască o parte din planetele Sistemului solar. A reușit să reflecte mai bine realitatea, lumea în care 
trăia.   

De fapt cunoașterea universului, a cosmosului, a stelelor a început încă din Mesopotamia și din 
Babilon, de la Sumer, odată cu apariția Astronomiei. Avem informații că în perioada regelui Burebista, 
primul secol î.e.n., la Sarmisegetuza a funcționat un observator astronomic. Că preotul Deceneu înființase 
la Sarmisegetuza o adevărată Academie unde preoții se ocupau cu studiul matematicii, al botanicii, al 
geografiei și al astronomei. Ca dovadă Astrolabul de la Sarmisegetuza.  

În perioada Renașterii a fost realizat un salt uriaș în cunoașterea lumii, în cunoașterea universului. 
Cu secolul XX dezvoltarea cunoașterii seamănă cu o traiectorie care se avântă în sus oblic. Iar o dată cu 
dezvoltarea sistemului planetar de telescoape, cu telescoape poziționate pe orbita circumterestră care 
scanează permanent universul Omul știe despre univers enorm de multe lucruri. Niciodată Omul nu a 
știut despre planete, sisteme stelare, constelații, univers mai mult decât știe Acum, La fel, o dată cu 
dezvoltarea microscopului electronic, cu construirea de acceleratoare gigantice de particule Omul a 
pătruns foarte adânc în profunzimile materiei. 

Potrivit legii lui Aristotel, însă, care ne spune că o dată cu mărirea razei sferei cunoașterii crește și 
circumferința necunoscutului, vedem uimiți că, vai, cu cât cunoaștem mai mult cu atât știm și înțelegem 
mai puțin. În această perioadă istorică, primele decenii ale secolului XXI și ale mileniului trei, Omenirea se 
pregătește prin câțiva reprezentanți ai ei să iasă din găoacea atmosferei terestre pentru a se aventura în 
spațiul cosmic. Chiar în anul acesta de grație, 2021, primii turiști spațiali se pregătesc să decoleze de pe 
pământ. Și asta, ca un paradox dureros, când Omenirea se scufundă în cea mai gravă criză din istoria ei, 
criză care poate să o facă să dispară. Când pe planeta noastră mor zilnic milioane de ființe umane de 
foame sau în războaie absurde.  

Sunt teorii care se bazează pe argumente concludente potrivit cărora înaintea Civilizației noastre 
pe Terra s-au derulat cinci cicluri de civilizații raționale care după ce au atins un punct culminat în 
dezvoltarea lor s-au autodistrus. Să fie oare Civilizația umană aproape de acest final? S-ar părea că da. 

Această Cărticică din zorii mileniului trei, care ne propune o altă viziune despre materie și univers, 
s-a născut de la sine în urma unei întâmplări. Cu mai mulți ani în urmă, după mulți ani de căutări și 
analize, am publicat cartea „Cel de al Treilea mare Curent în istoria Filozofiei universale”. Cartea aceasta 
acum douăzeci sau treizeci de ani era de o îndrăzneală uimitoare. Părea mai degrabă un roman sf. Iată 
însă că o dată cu noile descoperiri care s-au făcut în interiorul, în profunzimile atomului, ale materiei, dar 
și în zonele îndepărtate ale universului, multe din vechile teorii despre materie, despre Univers, despre 
Bing Beng încep să se clatine. Se întâmplă același lucru care s-a petrecut cu mii de ani în urmă când Omul 
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credea că pământul este plat și se sprijină pe spatele a patru elefanți. Când oamenii credeau că soarele se 
învârte în jurul pământului și nu invers. 

Aceste Adevăruri vechi care în antichitate păreau de nezdruncinat dar care s-au dovedit a fi 
neadevăruri, ne spun că la fel se va întâmpla și cu adevărurile despre materie și univers ale acestui 
moment istoric, ale acestei perioade istorice. Credem că universul este finit, credem că el s-a născut în 
urma unei imense explozii, pe care am numit-o bing beng. Dar peste câteva decenii, când Omul se va 
aventura și mai  mult în adâncul universului și în adâncul materiei, vom vedea cum adevărurile din ziua 
de azi, adevărurile secolului XXI, sunt de fapt… simple povești. Așa cum demonstram noi cu aproape o 
jumătate de secol în urmă când am descoperit că de fapt curentele filozofice, Materialismul și Idealismul, 
care au fost două milenii coloana vertebrală a istoriei Filozofiei, a culturii umane, au fost și sunt de fapt 
niște povești. 

Cu puțin timp în urmă am aflat de la bunul meu prieten, Excelența sa domnul Constantin Lupeanu, 
care a fost mulți ani ambasador în China, că strălucitul matematician Gheorghe Păun, un mare om de 
cultură, Directorul revistei Curtea de la Argeș, a făcut o mare descoperire în domeniul matematicii, (în 
domeniul spațiilor algebrice, am înțeles), descoperire recunoscută și apreciată de colectivitatea științifică 
internațională. 

Cum îl cunoșteam pe dl. academician, și cum îl apreciam, știindu-l un om foarte deschis, un 
cercetător care a ajuns cu instrumentele limbajului matematic la granița cea mai îndepărtată a 
cunoașterii umane m-am gândit să îi trimit o Scrisoare de felicitare. Pe nesimțite, absorbit de șirul ideilor 
care se derulau în mintea mea, i-am vorbit în această Scrisoare despre descoperirile (de fapt intuițiile, sau 
cel mult revelațiile) subsemnatului care sunt prezentate în cartea „Cel de al Treilea mare curent din 
Istoria Filozofiei universale”. Carte care deschide noi orizonturi, atât în cunoașterea universului mare cât 
și în adâncurile abisale ale atomului, ale materiei. 

Eseul acesta este un rezumat scris sub formă de Scrisoare adresată unuia dintre cei mai mari 
matematicieni pe care îi are România. Este rezumatul cărții „Cel de al Treilea mare curent din Istoria 
Filozofiei universale”, iar faptul că este scris sub formă de scrisoare literară (literatura epistolară) face ca 
Eseul să pară mai cald, mai intim, mai prietenos. Mai aproape de sufletul cititorului. Filozofic vorbind, dar 
și științific, și într-un fel psihologic, pentru că prezintă nașterea și evoluția unei Idei care dezvoltată a 
evoluat devenind Teorie, Eseul este unul educațional. El te îndeamnă la cercetare, îți trezește dorul de 
depărtările de la marginile materiei și ale universului. Este deschizător de noi orizonturi în ceața 
universului. Este asemenea unui vector care ajunge foarte departe în viitor. Cum am simțit de mulți ani că 
Domnul îmi călăuzește raționamentele și îmi deschide mintea s-ar putea ca peste zeci de ani această 
Teorie despre materie și univers pe care ne-o dezvăluie cartea „Al Treilea mare curent din Istoria 
Filozofiei universale”, și acest Eseu foarte concentrat să fie o Mare revelație. Cum o da Domnul!  

După ce am expediat Scrisoarea de felicitare domnului academician Gheorghe Păun, am trimis-o 
dintr-o curiozitate și unor oameni de știință pe care îi cunosc. Voiam să le cunosc părerea. Eseul a plăcut 
și a trezit un mare interes. Unul dintre ei mi-a spus că sunt „un Gânditor de elită”. Cum sunt un om 
modest, chiar umil, am făcut o rugăciune. Acest fapt, că Eseul de față a trezit un mare interes și a fost 
apreciat m-a făcut să cred că ar fi bine să îl trimit domnilor academicieni de la cele patru Academii 
române, Academia României, Academia Româno-americană, Academia Republicii Moldova și Academia 
Româno-australiană. Apoi să îl trimit presei. Să vedem dacă acești domni sunt cât de cât interesați de 
filozofia și de știința românească, de descoperirile românești de pionierat în știința mondială. Și dacă au 
în dânșii dorința de a promova creațiile românești de top mondial.  

O să luam acest fapt ca pe un Experiment. Ipoteza noastră este că domnii academicieni români și 
domnii profesori universitari, domnii cercetători din Institutule de cercetări din România sunt prea plini 
de ei și destul de invidioși ca să citească măcar Eseul de față. Dar să-l mai promoveze. La Ministerul 
Educației și Cercetării care are menirea să sprijine și să îndrume Cercetarea științifică în România, 
aceasta fiind sarcina celor care lucrează în acest Minister al Cercetării, nici nu ne mai gândim! Oamenii 
aceștia luptă din toate puterile să distrugă cercetarea românească și să-i alunge pe cercetători valoroși 
din Țară. 

În cărțile noastre „Psihologia și Pedagogia poporului român”, ”Explicarea poporului român”, noi 
tratăm pe larg Sistemul de patologii al psihologiei poporului român, cel care ne-a îmbolnăvit toată istoria, 
și a făcut din noi un popor victimă de la început până azi. Axiofagia, patologie a psihologei poporului 
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român care ne face să ne invidiem valorile, să le distrugem, să le „mâncăm”, (ce ne mai mâncăm noi, 
românii, între noi!) așa cum am făcut cu mai toate valorile românești, este patologia care a făcut din noi 
un popor sinucigaș. Poporul român se poate salva în istoria lui nefericită numai prin punerea la treabă a 
Inteligenței și a Creativității lui, prin ajutarea și sprijinirea marilor Creatori care trebuie puși să lucreze în 
folosul dezvoltării neamului românesc și a Culturii lui atât de vechi. Căci aceasta este cea mai mare 
Bogăție a noastră, care ne-ar ajuta să  progresăm, să evoluăm maximal. Și să ne salvăm în nesfârșirea 
timpului. Aceste descoperiri pe care le prezentăm în această Cărticică din zorii mileniului trei este posibil 
să deschidă mult mai devreme porțile mari ale cercetării și a le gândirii românești pe cărările întunecate 
ale necunoscutului… 

Revenind acum la Religia totemică, la Gândirea magică, la Gândirea și la Credința în zei și la 
încrederea în Știință, în Istorie s-a întâmplat ca ori de câte ori Omul a trecut de la o Concepție filozofică 
despre lume și viață, despre univers, la următoarea viziune și Concepție filozofică situată pe un nivel 
superior să se vadă altfel pe el în această nemărginire cu adevărat misterioasă și înfricoșătoarea care este 
universul. Și nu numai să se vadă altfel, ci chiar să fie altul, să devină altul, mai evoluat.  

Citind această nouă Teorie despre materie și univers, oare Omul modern, Omul contemporan, atât 
de bolnav, atât de alienat, de falsificat, atât de distrus de efectele toxice ale dezvoltării Civilizației umane 
pe o Linie negativă, ajunsă în punctul cel mai înalt în care se află acum, se va vedea, se va percepe și se va 
gândi pe el puțin altfel? Da, așa ar fi normal. Așa cum Omul Renașterii, hommo universalis, se vedea pe el 
altfel decât se percepea Omul mitic din zorii umanității, la fel, Omul acestei noi Viziuni despre materie și 
univers pe care am adus-o în Filozofie se va vedea și el altfel.  

Întrebarea pe care ne-o punem cu toată emoția este, dacă acest altfel îl va ajuta pe el, pe Omul 
contemporan, așa cum este el în această perioadă istorică, să fie mai bun, mai fericit, mai puternic ? Dacă 
îl va ajuta să evolueze, să urce pe următorul Nivel de evoluție? Fie ca Bunul Dumnezeu să facă în așa fel ca 
această nouă Teorie despre materie și univers să fie una benefică, să-l facă pe om mai bun, mai inteligent, 
mai evoluat spiritual ! Să îl ajute pe Om să se depășească pe el, să îl  apropie și mai mut de Dumnezeu, de 
Universul nesfârșit care ia cunoștință de existența Sa prin Om!  

Dacă îl va ajuta să fie mai bun și să trăiască mai fericit în deceniile și secolele următoare în 
nesfârșirea cosmică, unde va trebui să înființeze habitaturi și colonii care să îl facă să meargă mai departe 
prin timp și prin univers ? Să dea Domnul să fie așa. Mulțumim, Doamne, că ne-ai ajutat să Te descoperim 
mai profund, să fim mai aproape de Tine, mulțumim, Doamne că ne-ai inspirat ! Fierbinte Te rugăm, așa 
cum o facem de mult timp, să ne inspiri în tot și în toate, și tot ce facem pe lumea aceasta și în existența 
aceasta să fie numai Gândul Tău ! Să vină numai și numai de la Tine ! Amin.  

 
*** 
 
STIMATE DOAMNE ȘI STIMAȚI DOMNI DIN CONDUCEREA ACADEMIEI ROMÂNE,  
DIN CONDUCEREA ACADEMIEI ROMÂNO-AMERICANE,  
DIN CONDUCEREA ACADEMIEI DIN REPUBLICA MOLDOVA  
ȘI DIN CONDUCEREA ACADEMIEI ROMÂNO-AUSTRALIENE 
 (Numai când aveți timp, de lecturat de plăcere) 
 
Sunt scriitorul Ștefan Dumitrescu și în același timp Cercetătorul în domeniul Științelor socio-

umane, unul din membrii importanți, fondatori ai Biroului de Viitorologie de la București, un Grup format 
din Cercetători de top, pasionați de viitorologie și de cercetarea în domeniul Științelor de graniță. Un fel 
de nebuni frumoși ai limitelor cunoașterii. Pentru că sunt scriitor mi s-a cerut să fiu eu Purtătorul de 
cuvânt al Biroului de viitorologie. 

În viața științifică a României, mai precis în domeniu Matematicii, s-a petrecut un eveniment 
fericit. Domnul Academician Gheorghe Păun a avut o realizare deosebită în domeniul Matematicii, de o 
importanță extraordinară (eu o definesc ca pe o mare descoperire în Matematică) recunoscută și 
apreciată pe plan internațional. Cum îl cunoșteam pe domnul academician Gheorghe Păun bineînțeles că 
m-am bucurat și am ținut să îl felicit. 

Aici cu siguranță a intervenit Domnul, „lucrarea Domnului”, mâna Domnului. Începând să-i scriu 
domnului academician Scrisoarea de felicitare m-am gândit că noul Curent pe care l-am adus cu mulți ani 
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în urmă în domeniul Filozofie, al Ontologiei, ca și noua Viziune, noul Model conic despre Univers ar putea 
să le deschidă matematicienilor și fizicienilor noi piste pe care să înainteze în necunoscut. Cu ani în urmă 
am publicat cartea „Al Treilea mare curent din istoria Filozofiei universale”, un Eseu filozofic în care 
argumentam că materialismul și idealismul, cele două mari Curente, coloana vertebrală a Istoriei 
Filozofiei, nu au avut și nu au obiect. De aceea ele au fost și sunt în realitate pseudo-curente. De aceea nici 
unul din aceste curente nu mai poate să fie un fundament pentru Știința contemporană și pentru noile 
Științe care vor apărea. Cum Știința prin descoperirile realizate în Fizica atomică, în Fizica universului ne-
a pus la dispoziție multe date despre constituenții ultimi ai materiei, folosindu-ne de instrumentele 
aparținând logicii și raționamentelor viitoriste am ajuns la concluzia că materia, așa cum o cunoaștem la 
acest moment al Istoriei cunoașterii umane, are la baza existenței și a funcționalității sale un constituent 
indestructibil (un fel de atom), o monadă triontică formată din Substanță, Energie și Informație. EIS. 

Așadar, materia pe care o cunoaștem și care alcătuiește universul are la baza ei acest constituent, 
EIS, Energie, Substanță, Informație. Aceasta ar fi „cărămida” de bază din care este alcătuit nivelul cel mai 
de jos al Materiei. Deasupra acestui Nivel ultim, vine al doilea Nivel, care este format însă doar din 
energie și informație, energie și informație superioare calitativ energiei și informației din primul Nivel. 
Peste al doilea Nivel al materiei vin nivelele 3, 4, 5, formate din energie și informație superioare calitativ 
nivelelor inferioare. Aceste Nivele seamănă cu un Con (de aici Teoria Universului conic).  

Ei bine, în vârful Universului conic întâlnim numai Informația (Cuvântul din Biblie), „cea mai 
superioară”, scuze că siluim puțin gramatica. Acesta este Dumnezeu, și El, această Informație superioară, 
a existat înainte de Bing Beng. Ea pătrunde toate nivelele inferioare ale materiei, fiind infinită, 
omnipotentă, omniscientă, participând direct și subtil la alcătuirea, la structurarea și funcționalitatea 
Universului. 

Ne oprim aici. Mai multe lucruri veți afla lecturând Scrisoarea de felicitare pe care i-am trimis-o 
domnului academician Gheorghe Păun, în speranța că unui matematician de top, (matematicienilor și 
fizicienilor atomiști) i-ar putea deschide noi portițe în înaintarea în necunoscut. Teoria aceasta a noastră 
despre Materie și Modelul Conic al universului s-a născut din setea și din intuiția unui adolescent care 
visa să ajungă fizician atomist, dar care a făcut Facultatea de Filozofie. 

Departe de noi gândul că am adus în fizica materiei și a Universului un model științific… Demersul 
nostru este doar un excurs epistemologic al unui viitorolog care s-a aventurat foarte mult în viitor și în 
necunoscut. Prin acest demers filozofic care ține de setea spiritului uman de a se aventura în necunoscut 
am vrut doar să aproximăm, să sugerăm, să ne apropiem și mai mult de esența Misterului care sunt 
Materia și Universul. Vă trimitem dumneavoastră academicienilor, cercetătorilor în domeniile științifice 
acest Eseu al nostru, conținut în Scrisoarea adresată domnului academician, în speranța că el va inspira 
spiritele fascinate de cunoaștere să pășească și mai departe, acum, în această perioadă istorică, și în 
deceniile care vor urma. Vă mulțumesc, domnilor academicieni și cercetători și vă doresc lectură plăcută. 
V-aș fi foarte recunoscător dacă ați lectura atât Scrisoarea pe care i-am  adresat-o domnului academician, 
cât și cartea publicată cu mai mulți ani în urmă „Al Treilea mare Curent din Istoria filozofiei universale”. 
Fie ca Domnul să ne inspire și să ne călăuzească în toate. 

Cu prețuire și aleasă considerație, al dumneavoastră, prof Ștefan Dumitrescu, scriitor, Purtătorul 
de cuvânt al Biroului de Viitorologie de la București. 

 
*** 

O ZI MINUNATĂ ȘI O VIAȚĂ BUNĂ,  
STIMATE DOMNULE ACADEMICIAN GHEORGHE PĂUN.  
MULTE ȘI MARI SUCCESE ÎN CONTINUARE 
 
MONADA TRIONTICĂ, AL TREILEA MARE CURENT FILOZOFIC 
Am aflat cu bucurie despre marea realizare a dumneavoastră în domeniul Matematicii și despre 

recunoaștere ei internațională. Minunatul domn, Excelența sa domnul Ambasador Constantin Lupeanu, v-
a felicitat în mod călduros, în numele domniei sale și al prietenilor. Cum bunul Dumnezeu a făcut să mă 
număr printre prietenii domniei sale, îi mulțumesc că v-a felicitat și în numele meu. Citind rândurile care 
conțineau felicitarea adresată dumneavoastră m-am gândit că o personalitate fabuloasă a culturii române 
(domnul Constantin Lupeanu a fost și este marea punte dintre cele două mari culturi, cultura daco-
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română și cultura chineză) l-a felicit pe unul dintre marii matematicieni români. Îi mulțumesc pentru 
aceasta. 

Sunt scriitorul Ștefan Dumitrescu, stimate domnule academician, Gheorghe Păun. Cunosc 
excelenta revistă pe care o editați, în care am avut onoarea să fiu publicat. Puțin mă cunoașteți și 
dumneavoastră, ne-am întâlnit la Vâlcea la Sărbătoarea Plopilor aprinși, organizată de domnul Ioan 
Barbu, de Nenea. Este mare lucru să realizezi ce face dânsul. V-am ascultat Cuvântul pe care l-ați rostit 
atunci, am luat și eu cuvântul apreciind la superlativ alocuțiunea dumneavoastră. Îmi place patriotismul 
dumneavoastră profund, de substanță. Îmi aduceți aminte de domnul profesor universitar T. Alexandru, 
părintele Grupării Renașterea, care și-a propus să descopere vârfuri ale Creației spirituale românești, 
genii, pe care să le ajute să se formeze, în speranța că acestea ajunse la maturitate vor realiza descoperiri 
extraordinare și vor crea opere atât de valoroase încât acestea vor produce o adevărată Renaștere 
națională. 

Fiind un om însetat de cunoaștere, fascinat de cercetare în domeniul Științelor socio-umane, 
făcând Facultatea de Filozofie în anii 1970, am fost absorbit aproape toată viața, acesta este cuvântul, de 
cercetarea în domeniile Psihologiei, Pedagogiei, Economie, Sociologiei, Viitorologiei. Sunt unul din 
fondatorii și cercetătorii importanți ai Biroului de viitorologie de la București. Sunt purtătorul de cuvânt 
al Biroului de viitorologie de la București. 

Vă scriu la rugămintea unui coleg din Biroul de viitorologie, care este prof universitar, 
matematician ca dumneavoastră, dar și pentru că Excelența sa, domnul Constantin Lupeanu, m-a trimis 
cu gândul la dumneavoastră... 

Eu sunt un scriitor la 71 de ani, dezamăgit și îndurerat de tot ce se întâmplă în cultura și în istoria 
noastră. Norocul meu a fost că Domnul mi-a dăruit mult talent literar și m-am salvat refugiindu-mă în 
poezie, în creație, altfel nu știu ce m-aș fi făcut în viața aceasta. Domnul m-a ajutat să dau o operă literară 
de valoare, bogată, pentru care am fost propus pentru Premiul Nobel. Cel care vă scrie este un om bun, 
obișnuit, numai că m-am născut cu această sete de cunoaștere devoratoare, am fost chinuit de această 
sete toată viața. 

În liceu am fost un matematician talentat (am zis bine, și inspirat) și un mare îndrăgostit de Fizică, 
de univers și de universul intra-atomic. Pentru că citisem multă literatura sf, cum eram un spirit însetat 
de cunoaște, fascinat de marele univers, dar și de universul subatomic, visul meu era să ajung cercetător 
la I.F.A, unde îmi imaginam că voi face mari descoperiri. Mă plimbam, pluteam prin universul subatomic 
asemenea unei păsări în văzduh. Eram la mine acasă. Eram foarte bun la matematică și la fizică, aveam o 
capacitatea ciudată de a face conexiuni. Cum aveam cunoștințe foarte vaste în domeniul Universului și al 
universului subatomic am scris la 17 ani o Povestire sf, în care un tânăr inginer îndrăgostit de cunoaștere, 
de cercetare, neînțeles, care își depășește epoca (acela eram eu, bineînțeles) descoperă particula numită 
de mine antigravitonul (asta era în anul 1967, eu aveam 17 ani), care are aplicații revoluționare în aviație, 
în transportul aerian, în călătoriile spațiale. 

Într-o altă povestire inventează un aparat care transformă substanța în energie (de acum 
omenirea are energie câtă vrea) și energia în substanță, substanța nefiind altceva decât energie 
condensată, înghețată. Substanța este nivelul bazal al materiei, materia grosieră, iar energia este situată 
pe nivelul superior. Până acum materia avea două nivele Substanța (pe care o asimilam și cu masa) și 
Energia. Bine, dar ar trebuie să existe un al treilea nivel al materiei, superior energiei, situat pe următorul 
nivel superior, mi-am spus. Dar care să fie acesta? Și atunci mi-a venit Ideea că pe al treilea nivel al 
materiei se află Informația, care este o formă a materiei, superioară substanței și energiei. (acum la 71 de 
ani rămân uimit cum de mi-a venit ideea aceasta la 17 ani? Cred ca acel matematician indian care a 
rezolvat o Teoremă nerezolvată de ani de zile, spunând că l-a inspirat Zeul X. După care a murit foarte 
tânăr și în mod misterios. În momentul acesta îmi atrage atenția simetria anilor, 17 / 71 ani. Să aibă vreo 
semnificație?). 

Așa am elaborat înainte de a termina liceul Modelul triontic al materiei, care este formată din 
Energie, Informație și Substanță, EIS. În clasa a 11-a mi s-a întâmplat un necaz. Dacă mai înainte am avut 
un profesor de matematică bun, cald, care glumea cu noi, care observase dotarea mea pentru matematică 
și mă încuraja, în locul dumnealui a avenit un profesor de matematică ursuz, aspru, rigid, materialist, 
interesat să-i lase pe elevi corigenți ca să vină la el la meditații. Omul acesta m-a rănit profund tăindu-mi 
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toate aripile pentru matematică. Eu fiind o fire imaginativă, idealistă, romantică în domeniul matematicii, 
așa cum aveam să fiu de altfel toată viața 

De multe ori m-am întrebat, de acum fiind un scriitor apreciat, și un cercetător în domeniul 
Științelor socio-umane cu realizări importante, dacă a fost bine sau nu că în calea mea a venit profesorul 
acela ticălos, îngust la suflet, dar și la minte. Pentru că dintr-o dată am început să detest matematică, și m-
am îndreptat către Filozofie, unde aveam să reușesc primul la Concursul de admitere, în vara anului 
1969, la Facultatea de Filozofie din București. De cum am ajuns în toamna anului 1969 în București am 
frecventat Cenaclul de literatură SF de la Casa studenților, unde am citit Povestirea mea care a fost foarte 
apreciată. 

Acum în anul întâi de facultate m-a pus, Dumnezeu, cu siguranță că El, să scriu un Eseu filozofic în 
care pornind de la Modelul triontic al materiei descoperit de mine, Substanță, Energie, Informație, 
demonstram că Materialismul, Curentul filozofic care asimila materia cu Substanța, susținând că totul s-a 
născut din Substanță, este fals. Pentru că tot ce există în universul pe care îl cunoaștem, adică materia, 
este format din Substanță, Energie și Informație, (EIS) care există într-o unitate perfectă, într-o intro-
deschidere și intro-comunicare absolute fiind inseparabile, Energia de Substanță, Informația de 
Substanță și de Energie… Substanța, pe care materialiștii o numesc materie, o asimilează cu materia, nu 
poate exista în universul nostru de sine stătătoare, separată de Energie și Informație. Și neputând exista 
separat de Energie și Informație, înseamnă că ea nu a existat niciodată și că nici nu poate exista numai în 
formă pură. 

Așadar Substanța în sine, (materia, materialiștilor) neexistând în Universul pe care îl cunoaștem, 
(pentru că ea nu poate exista fără Energie și Informație, fiind Energie condensată, înghețată) universul și 
materia și tot ce există nu puteau să se nască din Substanță. (din materia Materialiștilor). O dată ce ea, 
Substanța în sine, nu poate exista. 

Idealismul este Curentul filozofic care susține că la baza Lumii, a tot ce există, stă Spiritul, 
principiul primordial, din care s-au născut toate. Dar Spiritul nu este material, nu este o substanță, o 
realitate fizică, palpabilă, el fiind format din Energie și Informație. Dar cum Energia și Informația nu pot 
exista în sine în Univers, separat de Substanță, care este substratul lor, o dată ce fac parte din Modelul 
triontic, înseamnă că Spiritul nu a existat și nu există nici el. Și dacă Substanța, adică materia 
materialiștilor, nu a existat niciodată în univers și nu poate exista separat de energie și informație, 
înseamnă că Materialismul a fost și este un Curent filozofic care nu are obiect, odată ce materia în formă 
pură, adică sub forma substanței nu există. 

La fel, cum nici Spiritul (sub forma Energiei și a Informației) nu poate exista fără substanță, care 
este substratul Energiei și al Informației, înseamnă că și Idealismul a  fost doar o poveste fără obiect. O 
poveste nesfârșită de vorbe din antichitate până azi. O poveste, o ciondăneală nesfârșită în care cele mai 
bune minți ale omenirii, filozofii, materialiștii și idealiștii, s-au duelat între ei, degeaba. Noroc că din acest 
duel s-au născut opere sclipitoare care le-au dezvoltat mințile celor care le-au citit, contribuind la 
educarea lor și la dezvoltarea culturii. Au fost un minunat factor educațional. 

Și atunci dacă și Materialismul și Idealismul sunt Curente filozofice false, pentru că ele pun la baza 
Lumii un element care nu poate exista, ceva ce nu a existat și nu există în Universul așa cum îl cunoaștem 
noi, care este Curentul filozofic adevărat care explică nașterea materiei și a universului, care este 
elementul care stă la baza Lumii? Elementul care stă la baza Lumii (și care trebuie să înlocuiască Materia-
substanța materialiștilor și Spiritul, pe care Idealiștii îl pun la baza Lumii, care este elementul primordial, 
fundamental), Elementul primordial din care s-a născut lumea, universul, cel care susține Lumea, o face 
să existe și să funcționeze este un Element triontic, un Constituent indestructibil format din Energie, 
Informație și Substanța, EIS. Care se întrepătrund organic, sunt inseparabile, și nu poate exista nici unul 
din ele, separat, în sine, decât în Unitatea organică, profundă, totală, indestructibilă dintre ele, și acesta 
este constituentul triontic EIS... Constituentul acesta despre care spuneam că este format din trei 
elemente, S, E, I, în realitate este format dintr-un singur element și anume Informația, care stă la baza lui. 
Energia, aflată pe următorul nivel mai jos fiind o formă condensată a Informației, iar Substanța, situată pe 
ultimul nivel, nu este altceva decât Energie și Informație, condensate. Ajuns aici nu am putut să nu fac o 
analogie cu Trinitatea divină, Tatăl ceresc, (Informația), Sfântul duh (Energia) și Domnul Iisus Christos, 
Substanța, cel care se întrupează în ființa umană, coborând în lumea terestră care este în esența ei 
substanțială, grosieră. Sau cu triunghiul, care este baza formelor materiale stabile. 
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Curentul filozofic care punea la baza lumii acest element triontic, EIS, această Monadă 
indestrucxtibilă, l-am numit eu „AL TREILEA MARE CURENT FILOZOFIC ÎN ISTORIA FILOZOFIEI 
UNIVERSALE. El înlocuia vechile curente Materialismul și Idealismul, care deveniseră vetuste, nu mai 
puteau explica Lumea, și nu mai stăteau la baza fenomenului cunoașterii umane, pe temelia căruia să 
apară noile Științe. Cu alte cuvinte în Istoria filozofiei apăruse un nou curent Filozofic, denumit de bietul 
student care eram și tremuram să nu fiu eliminat „AL TREILEA MARE CURENT FILOZOFIC ÎN ISTORIA 
FILOZOFIEI. Tot Dumnezeu cred (pentru că mai târziu m-a salvat) m-a pus să bat Eseul meu în care 
desființam Materialismul și Idealismul la mașină și să îl dau unui profesor de la facultate. Pentru că 
negam curentul Materialist, despre care afirmam că a fost o poveste de vorbe toată istoria, fără obiect, era 
cât pe aci să fiu dat afară din Facultate. Eu fiind în anul întâi, un student naiv, idealist, care, pentru că 
habar nu aveam ce poți să pățești dacă negi Dogmele comunismului, era cât pe aici s-o pățesc grav. Pentru 
că profesorul acela căruia îi dădusem Eseul cerea exmatricularea mea. Am avut noroc cu domnul profesor 
de Logică, Ion Didilescu, în acei ani Decanul Facultății de Filozofie, care m-a salvat. Domnul să-l 
binecuvânteze ! 

Acest model triontic al Constituentului care stă la baza materiei și a universului, Modelul triontic 
al EIS, m-a ajuta să fac următorii pași. Am conturat MODELUL CONIC AL UNIVERSULUI. Noul Model 
despre Univers era total diferit de imaginea pe care o avem acum despre Univers. Eu vedeam Universul, 
din perspectiva acestui Constituent triontic, EIS, ca pe un Con. La baza Conului stă Primul nivel, nivelul 
care conține materia primară, cea mai de jos, grosieră, și care este formată din EIS. Pe acest nivel 
Substanța are un rol important, pentru că ea, Substanța, conține Energia și Informația, și ea este cea care 
definește acest nivel. Face ca Universul pe care îl vedem noi, pe care îl cunoaștem să fie format 
preponderent din Substanță. De aceea Universul ne apare așa cum îl cunoaștem noi, pentru că noi suntem 
situați în primul nivel al Universului conic, de unde îl observăm. Și care este format din substanță, adică 
din lucruri, din ființe, din dealuri, munți, planete, stele etc, noi fiind la rândul nostru formați din 
substanță. Iar noi fiind formați din Substanța grosieră, din EIS, vedeam doar  Universul care este și el 
format din Substanță (conținută în EIS), așa cum sunt  dealurile, munții, planetele, stelele, constelațiile 
etc. 

Pe următorul Nivel superior al Conului se află o materie „mai evoluată”, formată doar din Energie 
și Informație. Aceasta  este formată doar din Binomul Energie și Informație, din EI, care sunt și el  
indestructibil. Acest Nivel are o vibrație superioară, iar Energia și Informația sunt „superioare”, energiei 
și informației din primul Nivel al Conului, cel care conține substanța. În acest Nivel există „ființe„ entități 
formate doar din Energie și Informație. Este posibil ca pe acest nivel să se găsească Îngerii, aici să ajungă 
sufletele, spiritele oamenilor morți, care fiind formate din lumină, sunt de fapt formate din energie și 
informație. Aici este posibil să-i regăsim pe părinții noștri sub formă de spirite vii. De asemenea aici 
trebuie să fie Biblioteca Acașa. Domnul profesor Constantin Dulcan are dreptate când susține că Spiritul 
nostru este nemuritor, el existând pe acest nivel după plecarea noastră, fiind format din EI pe care le-a 
conținut spiritul nostru cât am fost în viața pământeană. Dar chiar Domnul nostru Iisus Christos ne-a 
spus că a venit pe pământ ca să ne vestească Împărăția Lui Dumnezeu, unde vom merge toți cei care 
suntem ai Lui. Aici pe acest nivel ne-a spus Iisus Christos când s-a ridicat la cer că ne pregătește cămările, 
aici se află Împărăția Lui Dumnezeu... Pe acest nivel trebuie să fie raiul. 

Entitățile care se găsesc pe acest Nivel nu mai sunt formate din substanța fizică, aceasta „tare” din 
care sunt formate planetele,  din care sunt formate toate obiectele din univers și de pe Pământ, vegetația, 
animalele și noi, oamenii, care suntem pe pământ. Poate că aceste Nivele pe care le-am văzut eu cu ochii 
minții sunt „cerurile”, dimensiunile Multiversului despre care vorbesc matematicienii și fizicienii. Poate 
că din aceste nivele vin unele OZN, sau Entități care se materializează în universul nostru, ca apoi să 
dispară revenind pe nivelul din care vin. Poate că în univers în urma unei evoluții de milioane de ani 
unele Civilizații raționale au trecut de la Primul Nivel, cel în care avem constituentul triontic EIS, în 
nivelele 2 și 3, în care întâlnim numai Energia și Informația în „forme” superioare. 

Gândind lucrurile acestea, care și la vârsta aceasta când am 74 de ani îmi plac, constat că mă 
găseam deja angajat pe un Drum al cercetării care nu știam unde avea să mă ducă. 

O dată scăpat de spaima prin care trecusem, că puteam să fiu dat afară din Facultate, pentru că 
afirmasem că Materialismul și Idealismul nu există (trebuia să demonstrez doar că Idealismul nu există. 
Ar fi fost foarte bine dacă aș fi demonstrat că singurul curent adevărat este materialismul) mi-am 
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continuat drumul mai departe în plan mental, teoretic. Câțiva ani buni am meditat la viziunea mea despre 
materie, am căutat bibliografie, am citit studii despre fizica atomică. M-am pus la punct cu fizica cuantică. 
Și totuși, parcă era adevărat ce gândisem eu despre materie și univers, îmi spuneam, sperând că viziunea 
și Teoria mea vor fi demonstrate peste zeci de ani. (Vai, nu au fost demonstrate nici până acum când a 
trecut mai bine de o jumătate de veac!). Este posibil să fie adevărat, îmi spuneam eu mergând mai 
departe. 

Peste al doilea Nivel, de la bază în sus, al universului conic, format din Energie și Informație, găsim 
al treilea Nivel, format tot din binomul Energie și Informație, care însă sunt superioare Energiei și 
Informației din nivelele 1 și 2. Nivelul de vibrație al lor este mai înalt. Peste acest nivel 3, vin nivelele 4, 5, 
6, care conțin Energii și Informații „mai superioare” (scuze, nu am altă noțiune pe care să o folosesc) cu 
cât urcăm către Vârful Conului. Iar în vârful Conului întâlnim Informația pură, de o calitate  infinită. Pe 
Nivelul cel mai de sus, în Vârful Conului, găsim numai Informație pură având cea mai înaltă vibrație, fără 
Energiei. 

Această Informație este eternă, omniprezentă, omniscientă și omnitpotentă. Acesta este 
Dumnezeu. Dumnezeu este Informația superioară din vârful Conului, care pătrunde în toate nivelele 
inferioare, participând la structurarea și funcționarea universului și a materiei după legi stabilite de Ea. 
Universul a existat în această formă, fiind format numai din Informație pură, înainte de Bing Beng. Prin 
Bing Beng El se naște din sine, din Cuvânt, Cuvântul din Biblie, fiind această Informație, care după Bing 
Beng a generat materia și universul, în care Informația există în tot universul. Ne referim la energia și 
informația din toate nivelele inferioare ale Conului. (Vedem că ne lipsesc conceptele și limbajul științific 
care să poată să reflecte aceste realități superioare, subtile și abstracte. De aceea suntem conștienți de 
limbajul nostru științific limitat și grosier). Concluzionând, spunem că numai în primul nivel al 
Universului conic găsim elementul triontic, EIS. În toate nivelele de deasupra lui existând numai binomul 
organic, indestructibil Energie și Informație, este limpede că în aceste Nivele domnește curentul Idealist, 
pentru că ele s-au născut din Informația de dinainte de Bing Beng. 

Acum, o luam înspre adânc de la primul Nivel de jos a Universului conic, cel format dintr-o materie 
care are la baza ei constituentul indestructibil format din EIS, nivel în care întâlnim substanța tare, cea pe 
care o cunoaștem noi, lucrurile, relieful, corpurile astrale, etc. 

Ajungem în nivelul atomilor. Atomii sunt formați și ei din Energie, Substanță (masă) Informație. 
Coborâm și ajungem în Nivelul subatomic, în care găsim particulele elementare, electronul, neutronul, 
protonul etc. Aici suverană este Fizica cuantică. Coborâm un nivel mai jos, intrăm în universul din 
interiorul unei particule elementare. Aici funcționează alte legi, avem alți constituenți, unde putem vorbi 
de o Fizică subcuantică și poate de o altă matematică... Încă nu a apărut Fizica, Știința care să studieze 
acest nivel. Mărim Universul acesta foarte mult coborând în adâncul lui, astfel că îl vedem ca pe un Sistem 
solar. Coborâm către adâncul acestui univers și dăm de un număr imens de corzi care vibrează, sunt 
stringurile. Peste zeci de ani se va inventa și Fizica și Matematica acestui Nivel subatomic.  

De la un anumit Nivel infraatomic mergând în jos avem numai Energie și Informație. În aceste 
Nivele este posibil ca nivelul vibrațiilor să fie înalt și foarte înalt, așa cum se întâmplă în nivelele 
superioare ale Universului conic când urcăm către vârful lui. 

Intrăm și în interiorul stringurilor, și ajungem pe alt nivel, într-un alt univers, pe care îl mărim cât 
putem de mult. Și de ce dăm? De un ocean de puncte care vibrează, punctele fiind formate din Informație, 
fiind „forma pură” pe care o ia Informația aici în ultimul Nivel cel mai de jos al Universului și al Materiei. 
Aici funcționează alte legi, pe care mintea umană nu poate să le imagineze. Aceste puncte formează deci 
temelia universului și a materiei. Vai, dar cum să numim aceste puncte care vibrează, care apar și dispar, 
care sunt „aici”, dar și în alt punct, la marginea universului, aceste „particule” ultimele, cele mai mici ? Să 
le numi infoton, de la informație, după particulele elementare, neutron, proton, graviton. Aceste puncte, 
acest ocean de puncte care stă la baza materiei și a universului este… Dumnezeu. Ele au această 
particularitate, că „sunt” și „nu sunt”, dispar „în sine” și apar „din sine”, cam așa cum se întâmplă cu 
lumina care este formată din foton și undă și care când ia forma fotonului, când a undei… Să ne imaginăm 
că Vârful de Con, aflat cel mai jos, se arcuiește în sus și comunică, se întâlnește cu vârful de sus al Conului 
care este Universul. 

Bineînțeles că sunt absolut conștient că încercarea mea de a imagina un astfel de model al 
universului nu are nici o pretenție de a fi foarte aproape de adevăr. Este un joc al minții care duce foarte 
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departe în timp proiecția bietelor mele cunoștințe despre atom și despre lumea lui interioară. În același 
timp este un elogiu adus adolescentului care am fost, care scria povestiri științifico-fantastice. Îl privesc 
cu dragoste și cu recunoștință. Îmi lipsesc cunoștințele care mi-ar permite să construiesc un model al 
Universului cât de cât aproape de cel real.  Nici fizicienii nu au ajuns să construiască un Model al 
Universului apropiat de cel real. Mai este mult până departe. Și atunci de ce am construit acest model? Un 
răspuns ar fi acesta, nu știu. Un altul, care nu este departe de primul, ar fi acesta, „așa mi-a spus sufletul”, 
intuiția, am simțit nevoia să creionez acest model cu puținele cunoștințe despre profunzimile materiei. 
Un altul ar fi, dintr-o nevoie a minții de a se juca, de a se proiecta pe sine în cel mai depărtat necunoscut. 
Dintr-o sete de cunoaștere, dar ce fel de sete este aceasta? Să fie o încercare de a-L cunoaște pe 
Dumnezeu, de a mă apropia de El la chemarea Lui? 

 
MARILE PERIOADE ALE ISTORIEI. 
O ALTĂ VIZIUNE A ISTORIEI UMANITĂȚII 
Bine, ziceți dumneavoastră, dar ce legătură are viziunea aceasta filozofică, și așa destul de 

discutabilă, domnule Ștefan Dumitrescu, cu matematica, în speță cu mine? 
Are, stimate domnule academician, și nu numai cu dumneavoastră, ci cu toți matematicienii și 

fizicienii care cercetează universul mare și universul mic, intraatomic, care prin descoperirile realizate ați 
ajuns la marginea cercului cunoașterii. De unde cu fiecare descoperire orizontul cunoașterii (o zonă aflată 
mereu în penumbră) este împins mai departe în necunoscut. 

Cu mulți ani în urmă am scris o lucrare al cărui titlu era „Psihologia și Pedagogia Speciei și a 
Civilizației umane”. O s-o iau mai de departe. Dacă ne uităm în Istorie o să vedem că prima parte a istorie 
umanității, începând cu zorii paleoliticului, nu putem vorbi de limite clare, a fost a Substanței. Din 
Paleolitic până târziu în Evul mediu Omul a descoperit, a folosit și a prelucrat mai mult lucruri, unelte, 
hrană, case, a vânat animale etc. 

A doua mare perioadă a istoriei este cea a Energiei, sau mai mult a Energiei, care înseamnă un salt 
înainte. Se întâmplă ca Omul să domesticească Animale, cum ar fi vitele pe care le pune la plug, sau calul, 
care îi măresc Energia mușchilor, puterea, dar bineînțeles că Omul este departe de a-și da seama ce 
folosea el, și ce îi mărea lui Energia. Va mai trece mult până când va inventa moara de apă și moara de 
vânt, care este prima unealtă inventată, construită de om care produce energie. Dar nici acum nu ajunge 
să descopere noțiunea de energie. Cel mult pe cea de putere. Conceptul de energie apare mult mai târziu 
când omul inventează mașina cu abur, apoi mașinile care produc curentul electric. Din păcate nici acum 
nu știm precis ce este energia, ce este curentul electric, deși îl folosim. 

Ultima perioadă a istoriei este cea a Informației, care începe să joace un rol din ce în ce mai mare 
în viața și în evoluția Societății umane. Informația, sub forma cunoștințelor transmise în școli apăruse în 
sclavagism, apoi s-a dezvoltat foarte mult o dată cu învățământul și cu cunoașterea în evul mediu. Odată 
cu apariția și dezvoltarea mijloacelor mass-media Omenirea intră cu adevărat în era informației însă în 
secolul XX. Ca în ultimele decenii, o dată cu folosirea calculatoarelor și a internetului, să intrăm într-o 
zonă preponderent a informației. În deceniile următoare o dată cu realizarea teleportării vom transforma 
un corp fizic, „biologic” în informație putând să transmitem această informație la distanță, unde 
informația va fi reconvertită în obiect, sau într-un organism biologic. Este posibil ca civilizațiile 
extraterestre să călătorească în univers sub această formă a informației. 

De ce am făcut această paranteză, iubite domnule Academician: pentru că același drum l-a urmat 
în istorie și Cunoașterea umană. Și Fizica și Matematica. Omul a cunoscut și a denumit mai întâi obiectele, 
animalele de care se temea, relieful, unde tribul își așeza vatra, uneltele pe care învăța să le construiască 
și să le folosească. Aceasta a fost perioada Substanței. Târziu, abia în Renaștere, cunoașterea a intrat în 
etapa Energiei, urmând ca Omenirea să intre în ultimul veac în spațiul Informației. Matematica fiind 
abstractă, operând cu simbolurile numerice, este Știința care din început a lucrat cu informația, ca în faza 
ei avansată să devină o matematică a informației, așa cum este Algebra.. 

Fizica a debutat și ea prin a fi o Fizică a obiectelor, a Substanței. Fizica mecanică, devenită apoi 
Fizică cuantică, o Fizică prin excelență a Energiei, va pătrunde împreună cu instrumentul ei ajutător, 
matematica, în nivelele mai jos de nivelul cuantic al atomului, în nivelul stringurilor. Apoi într-un târziu 
vor coborî în ultimul nivel, cel al Informației, în lumea infotonilor. Când vor deveni o Fizică și o 
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Matematică a informației. Iar Matematica va deveni și ea într-un mod mai mare, mai profund, mai 
abstract o Matematică a informației. 

Cu greu pot, la puținele mele cunoștințe, și de fizică, dar mai ales de matematică, să îmi imaginez 
acest drum în viitor al Matematicii și al Fizicii, dar sigur într-un viitor mediu (dacă Civilizația umană nu se 
va autodistruge) Fizica și Matematica vor intra mai profund în faza avansată a cunoașterii umane, în 
etapa Informației. Dumneavoastră, care  sunteți un matematician strălucit, care ați ajuns acolo aproape 
de linia orizontului cunoașterii, ați putea să vă imaginați acest drum, și acest salt al Matematicii. Când 
vom vorbi despre Matematica informației sau Matematica informațională. Cum am o experiență de 
decenii în studiul Viitorologie intuiția mea îmi spune că mai este puțin până departe. 

În al doilea rând, și dumneavoastră cu siguranță cunoașteți lucrul acesta… Cum v-am mărturisit, 
toată viața am fost preocupat, absorbit de cercetarea în domeniul Științelor socio-umane. A fost o sete, o 
neliniște, o tindere beată, mereu nepotolită către adâncul necunoscut. Am fost fascinat de Adevăr, de 
marile Adevăruri și mistere ale lumii. De aceea am și urmat Facultatea de Filozofie, care m-a dezamăgit 
profund. Am vrut mereu să ajung în centrul Misterului, să văd ce este acolo, vorba lui Arghezi, „să pipăi și 
să urlu este”. 

Din experiența mea de o jumătate de secol de cercetare în domeniul Științelor socio-umane, 
Psihologia, Pedagogia, Sociologia, Economia, Viitorologia am văzut cum o descoperire te duce, te cheamă 
și te împinge către descoperirea următoare. Așa s-a întâmplat cu Tesla, cu Einstein, cu Edison și cu marii 
descoperitori. Să exemplificăm: Pe mine acest constituent triontic, EIS, Energie, Informație, Substanță, 
această cărămidă de bază a materiei, m-a ajutat să descopăr Sistemul economic al viitorului, denumit 
„Sistemul socio-economic de evoluție, și să fundamentez noua Știință particulară a Economiei, pe care am 
denumit-o „Psiho-Economia”, Știință care duce mult mai departe în viitor Gândirea Economică 
românească, deschizând orizonturi nebănuite cercetării în Științele socio-umane. Și chiar în Gândirea 
economică la nivel mondial. (Modelul Sistemului socio-economic de evoluție și noua Știință Psiho-
Economia sunt descrise pe larg în cartea noastră publicată de mulți ani „Economia secolului XXI sau 
Psiho-Economia”, apărută la Editura eLiteratura, București, în anul 2014). Iar în Psihologie m-a ajutat să 
aduc o nouă Teorie despre  Personalitatea umană, pe care am descris-o ca fiind un Sistem psiho-biologic-
cultural, format din EIS, foarte complex și evoluat (cea mai înaltă creație din universul Civilizației 
noastre) capabil de cunoaștere, dezvoltare și evoluție, funcționând într-o noosferă imensă, formată din 
energie și informație, creată de Sistemul personalității umane. Noosferă care se întinde în univers până la 
marginile cunoașterii umane, care sunt aproximativ marginile universului.  

În „Economia secolului XXI sau Pshi-Economia” definesc munca, noțiunea de muncă, da, ca fiind 
cantitatea și calitatea de EIS pe care o generează un om, creierul și brațele sale, pe care o transmite prin 
intermediul mijloacelor de producție Obiectului muncii pentru a-l prelucra. Și de aici mai departe pentru 
a crea Produsul muncii. Pe canalele Sistemelor socio-economice cea care circulă este această muncă, da, 
al cărui conținut este format din EIS. Aceasta este o nouă definiție a muncii. Un EIS care a evoluat toată 
istoria odată cu dezvoltarea  științei, a culturii, odată cu  apariția de noi  mijloacele de producție din ce în 
ce mai performante (mai evoluate) inventate de Om. 

Cu alte cuvinte, noi spunem că un Sistem socio-economic, de la cel mai mic, cum este Sistemul 
socio-economic familial, până la Sistemul socio-economic național și de aici până la Sistemul socio-
economic al Civilizației umane este de fapt un Construct, un Aparat, sau mai bine zis un Organism socio-
economic format din EIS, în care de-a lungul istoriei Informația a jucat un rol foarte important, 
organizând, creând și orientând toate elementele și procesele din Sistem. Ea, Informația, a fost cea care s-
a dezvoltat și a evoluat, la început în creierul omului, imaginând și producând unelte din ce în ce mai 
performante și sofisticate, mai puternice. Care la rândul lor l-au făcut pe om să fie mai eficient și puternic 
în procesul muncii, în relația cu natura. L-au ajutat să evolueze. 

Vrem să spunem că pe parcursul istorie Informația (din constructul EIS) a jucat un rol din ce în ce 
mai mare în dezvoltarea Omului, a societății umane și în evoluția Civilizației umane. Ea, Informația, din 
structura EIS este „elementul inteligent, gânditor, analitic, decizional”, cea care este „inteligentă și 
creatoare”, cea care conduce, organizează, dirijează Energia din unitatea triontică EIS. Ea este cea care 
controlează și face să funcționeze întregul Sistem EIS, ființele fiind Sisteme formate din EIS autonome. Un 
lucru, o unealtă creată de om, un fir de iarbă, Omul, societatea umană sânt formate din Energie, Substanță 
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și Informație, din EIS. Aici în primul Nivel al universului conic. În nivelele următoare ale universului conic 
întâlnim numai binomul EI, format din Energie și Informație, și mai inteligente, din ce în ce mai evoluate. 

Momentul în care adolescentului care eram i-a dat în gând să introduc în alcătuirea materiei, în 
structura ei, pe lângă Substanța și Energia și Informația credem că a fost o revelație, acel Moment fiind de 
o importanță extraordinară. Din păcate, datorită regimului comunist, Teoria în care se afirma că 
Informație este un element constituent al Materiei, inseparabil de Substanță și de Energie, a apărut 
târziu, după 1989, când am putut să ne exprimăm și să o publicăm fără teamă de cenzură. Mai întâi în 
Articole publicate în media, și apoi în cartea tipărită. Am putea să spunem că acest moment a fost unul 
astral, pentru că din acel moment Știința, Cunoașterea lumii, a Realității s-a făcut, sau se putea face, prin 
prisma acestui Constituent, EIS. Omul, sapiens sapiens devenind un mânuitor al unei unelte 
extraordinare care este Informația, privind de acum lumea printr-un ochean miraculos care este EIS. Mai 
precis prin prisma elementului Informație. Odată cu descoperirea, să-i supunem așa, a constituentului 
EIS, în care pentru prima dată Informația devenea componentă, dimensiune a materiei și a universului, 
Știința pătrundea și mai mult în Etapa Informației, despre care am vorbit mai sus, care venea după etapa 
Substanței și a Energiei. Mult mai târziu aveau să apară și computerele și internetul, aparate care 
conservă cantități mai de informație, le prelucrează și în care informația este elementul fundamental, 
care circulă și care creează noi sisteme informaționale. Este cât se poate de adevărat că acum la începutul 
secolului XXI Informația este creierul, sufletul și sângele Sistemelor socio-economice naționale și al 
Sistemului socio-economic al Civilizației umane.  

Din păcate pentru că mediul academic românesc este infatuat și sabotor al Științei în România nu 
se face nici acum anul 2021 nimic pentru a fi cunoscute și fructificate descoperirile în Știință. Despre 
Teoria noastră despre Materia și Univers nu se vorbește deloc, și asta de la început.   

 
NOI ȘTIINȚE PRIVITE PRIN PRISMA EIS 
Pentru că aveam în minte această structură a Materiei, unitatea triontică EIS, după ce am scris, 

lucrul acesta se întâmpla prin anii 1976-78, „Psihologia și Pedagogia Speciei umane”, și „Pedagogia 
Sistemelor economice” în care priveam totul prin prisma constituentului EIS, care este cărămida de bază 
a materiei, cel puțin aici în primul Nivel al Universului conic, Domnul m-a împins un pas mai înainte, mi-a 
dat brânci, cum s-ar spune. Mi-a deschis ochii minții și pentru un moment am descoperit în Psihologie 
Noul Tip de Inteligență denumit de subsemnatul „Inteligența pozitivă și Inteligența negativă”.  

Tip de inteligență deosebit de Inteligența generală, QI, care se măsoară cu scara metrică și cu 
testele de inteligență. Descoperirea noului Tip de Inteligență, precizăm, suntem în anul 1976, este de o 
importanță extraordinară, pentru că are aplicații benefice în toate domeniile, educație, psihoterapie, 
sociologie, economie, cercetare, cunoaștere, viața de zi cu zi etc. Subliniem că noul Tip de inteligență 
descoperit de noi „Inteligența pozitivă și Inteligența negativă” s-a petrecut înaintea descoperirii 
„Inteligenței emoționale”, despre care se vorbește atât, de către Daniel Goleman. Descoperire care s-a 
făcut mult mai târziu, abia în anul 1990, când este publicată în SUA cartea „Inteligența emoțională”, de 
Daniel Goleman, jurnalist de știință american. Carte care devine foarte repede best-seller mondial. Pe 
când descoperirea „Inteligenței pozitive și a inteligenței negative” făcută de un cercetător român, deși 
cartea în care este tratat acest Tip de inteligență a fot publicată încă din anul 1996, este necunoscută în 
lumea științei românești. Și deci și în mediul științific internațional. Este necunoscută și azi în anul 2021 
pentru că în Țara aceasta nu-i pasă nimănui de realizările științifice făcute de români. De aplicarea lor în 
practică nu mai vorbim.  

Din păcate acestea este adevărul, Intelectualitatea românească este foarte bolnavă de egoplasm, 
cancerul egoului (fiecare individ vrea să fie el mare, și nu altul, care dacă se ridică deasupra lui este 
invidiat), de individualită și de axiofagie, patologia care ne face să ne mâncăm valorile. Această patologia 
a făcut din noi un popor sinucigaș. Înainte de a fi un popor sinucigaș suntem o Intelectualitate sinucigașă, 
și înainte de a fi o Intelectualitate românească sinucigașă (dovadă halul în care s-a prăbușit România, 
halul dureros în care am ajuns, clasa politică ticăloasă, canceroasă pe care a data-o acest popor) suntem 
academicieni, profesori universitari, cercetători, scriitori care-i facem rău sărmanei Țări. Un popor care 
își marginalizează și își distruge valorile se condamnă singur la înapoiere, la sărăcie, la suferință, la 
dispariție. 
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 „Inteligența pozitivă și Inteligența negativă” am descoperit-o și am pus-o în evidență în cazul 
Personalității umane. Ce este Inteligența negativă: există o tipologie umană (indivizi umani) care are un 
QI redus, indivizii umani ai acestei tipologii nu au un nivel cultural și educațional ridicat. Exemple la noi, 
Gheorghiu Dej, Nicolae Ceaușescu, Elena Ceaușescu, și trepădușii lor, Ion Iliescu, politicienii 
postcomuniști. Ei bine, oamenii aceștia sunt prin natura și structura lor vicleni, înclinați către a face rău, 
pentru a fi ei mari, a se da mari, pentru a se îmbogăți, pentru a urca pe scara puterii: a fura, a minți, a 
înșela, a urî, a invidia, a manipula, a distruge, a asasina etc. Ca să urce pe scara socială posedă toate 
instrumentele care le permit să mintă, să înșele, să dea din coate, să îi înlăture pe cei care le stau în cale, și 
le folosesc pe toate în modul cel mai eficient, „inteligent” datorită acestei Inteligențe negative etc. 

Ei bine, oamenii aceștia proști când încep o acțiune negativă, când sunt integrați într-o acțiune 
negativă, imorală, în lupta pentru putere de exemplu, vedem cum mintea le merge deodată extraordinar, 
devenind foarte deștepți, foarte inteligenți, și foarte eficienți în a face rău altora în favoarea lor. Sunt 
corupți, profitori, speculanți maeștri. Aceasta este Inteligența negativă, QN (spre deosebire de QI). Unii 
dintre ei sunt atât de dotați cu această Inteligență negativă încât sunt geniali, ajung întotdeauna acolo 
unde și-au propus, în Vârful societății. Exemple Lenin, Hitler, Stalin, Gheorghiu Dej, Ceaușescu, Chimir 
Sen, Mao. 

Oamenii aceștia fac parte din aceiași familie, a Inteligenței negative, și toți sunt un pericol pentru 
societățile umane. Sunt atât de inteligenți negativ încât manipulează, păcălesc societăți naționale întregi, 
fac ce vor cu masele, ca să ajungă în vârful lor să le conducă. Și cărora apoi le produc mari suferințe, mari 
distrugeri. Inteligența negativă este, așa cum spuneam în „Psihologia și Pedagogia poporului român” 
patologie, boală. Cei mai mulți dintre indivizii umani dotați cu această Inteligență negativă o dată cu 
urcarea pe scara socială, îmbătați de importanța pe care și-o dau, de glorie și de putere, devin paranoici, 
se îmbolnăvesc de schizofrenie, de demență etc. Încep să se creadă Dumnezei. Mai toți politicienii sunt 
atinși de această patologie care este Inteligența negativă. 

Așa cum există acest Tip de Inteligență negativă există Tipul opus, Inteligența pozitivă. Oamenii 
dotați cu inteligență pozitivă sunt înclinați către a face bine, către milă, generozitate, dăruire, creației, 
sunt slujitori ai Binelui și ai societății, iar când se angajează în Acțiuni de binefacere, în a face bine 
semenilor lor, societăților în care trăiesc devin foarte inteligenți,foarte eficienți. Spunem că au un Nivel de 
Inteligență pozitivă, QP, foarte ridicat. Oamenii dotați cu Inteligență pozitivă au o contribuție deosebită la 
realizarea armoniei și a binelui în colectivitățile în care trăiesc, săvârșesc acțiuni, fapte care contribuie la 
dezvoltarea și la evoluția societății. Mulți dintre ei își dedică viața în totalitate semenilor lor, societății. Iar 
în momentele grele prin care trece un popor ei sunt cei care se sacrifică pentru binele poporului 

Așa cum spuneam descoperirea acestui Tip de Inteligență, „Inteligența pozitivă și Inteligența 
negativă” (descoperire pe care o tratez pe larg în cartea „Inteligența pozitivă și Inteligența negativă”, este 
extraordinar de importantă, pentru că în procesul Educației (și în procesul psihoterapeutic) prin acțiunea 
noastră educațională noi prelucrăm, transformăm, convertim Inteligența negativă în Inteligență pozitivă. 
Să ne imaginăm că indivizii hoți ai unei societăți, dotați cu Inteligență negativă, în urma unui proces 
educațional se transformă toți în indivizi cinstiți, generoși, care fac numai bine societății... Vă dați seama 
ce a ar însemna asta ! Cât de mult  va evolua acea societate ! O adevărată revoluție morală și educațională. 
Ei bine, noi credem că va trebui să învățăm în viitor să „tratăm, să transformăm” Inteligența  negativă în 
Inteligență pozitivă în societatea viitorului. Altfel Societatea umană nu va fi capabilă de dezvoltare și de 
evoluție. Și desigur, să dezvoltăm pe nivele și mai înalte Inteligența pozitivă.  

După 1989 în România s-a manifestat, a explodat pur și simplu (ca o explozie socială de mari 
dimensiuni) Inteligența negativă. Un mare număr de indivizi mânați de setea de a se îmbogăți, 
(Egoplasmul) de a ajunge mari, bogați, de a ajunge în parlament, în funcții înalte s-au apucat să fure. S-au 
înhăitat între ei formând mafiile locale și mafia națională și au jefuit cât au putut Economia. Rezultatul a 
fost că după numai 10 ani Economia Românei era furată, jefuită, falimentată, pusă la pământ, numai ca să 
se îmbogățească ei, acești indivizi dotați cu Inteligență negativă. Ca să vedem ce efecte cumplite poate 
avea în viața indivizilor umani și în viața societății umane această nenorocită Inteligență negativă. Care 
există în societatea umană de mii de ani, dar care a fost pusă în evidență abia în anul 1976, în România, de 
un tânăr profesor de Psihologie, Pedagogie, Sociologie și Logică. Ne dăm de asemenea seama ce mult ar 
însemna pentru Societățile umane, pentru fericirea, dezvoltarea și evoluția lor cultivarea Inteligenței 
pozitive ! 
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FELURILE ȘI CALITĂȚILE EIS ÎN SISTEMELE FIZICE, BIOLOGICE ȘI SOCIO-UMANE 
Spuneam că fiecare descoperire pe care o realizează un cercetător îl trimite la descoperirea 

următoare. Să ne gândim: în intelectul unei ființe umane dotată cu Inteligență negativă înainte de a 
acționa există un set de informații, de cunoștințe, de convingeri formate și asimilate în experiența sa de 
viață, în anii în care s-a format. Aceste cunoștințe, care nu sunt altceva decât structuri de informații încep 
să lucreze în intelectul lui. Astăzi trebuie să fur banii de la X. Din acest moment intelectul lui începe să 
lucreze, voi face așa, și așa, și așa. Se naște o strategie după care va lucra. Ei bine, este limpede deci că 
între Inteligența negativă și informațiile cu care operează ea este o strânsă legătură. Informația negativă 
din mintea omului pune în mișcare Inteligența negativă care prelucrează mai departe Informația 
negativă, proces informațional care va duce la crearea strategiei după care va acționa. 

Același lucru se întâmplă și în cazul Oamenilor dotați cu Inteligență pozitivă. În mintea lor 
Informația pozitivă pune în mișcare Inteligența pozitivă care prelucrând informația din intelectul omului 
îl pune în situația de a acționa și de a face o faptă bună. 

Așadar, în primul Nivel al Universului conic EIS poate să fie de două feluri: un EIS pozitiv și un EIS 
negativ, sau acest EIS poate să fie unul amestecat, eterogen. Iar pozitivitatea sau negativitatea monadei 
EIS din lucruri  și ființe este dată de Informația pozitivă sau negativă pe care o conține constructul EIS din 
acel lucru sau din acea ființă. Cel care stă la baza lucrurilor, a fenomenelor naturii, care stă la baza 
Sistemului biologic. Așadar, pozitivitatea sau negativitatea EIS dintr-un lucru sau dintr-o ființă este dată 
de Informația negativă sau pozitivă din acel EIS al lucrului sau al Ființei... Iar definirea lor, clasificarea în 
pozitiv și negativ se face în funcție de efectele pe care le produce Informația în constituentul EIS. Pe care 
apoi constituentul EIS, care este pozitiv sau negativ, sau eterogen o produce în Sistemul care este acel 
lucru sau în acea ființă. Mai direct spus în acel lucru sau acea ființă. 

Iată o mare descoperire: așadar în primul nivel al Universului conic, în monada triontică EIS, avem 
două tipuri de Informație, pozitivă și negativă. Am spus că definim Informația pozitivă și negativă în 
funcție de efectele pozitive sau negative pe care le produce în Sistemul în care există și operează 
informația. Să luăm un exemplu: avem un organism uman sănătos. În momentul în care ne hrănim cu 
alimente bune, care conțin informație pozitivă, informație care face ca și energie din EIS să fie pozitivă, 
hrana o dată asimilată va produce în organismul uman efecte pozitive. Omul se va simți bine, va avea 
energie, va putea să lucreze. 

Să luam, la fel, un om sănătos care mănâncă o mâncare stricată. El îngurgitează informație și 
energie negativă, o mâncare care conține un EIS toxic, negativ, care va produce în organism efecte 
negative. Ei bine, acel om care era perfect sănătos se va îmbolnăvi... Vedem așadar cum informația 
negativă produce în sistemul, în lucru sau ființa, în care se află efecte negative. Se întâmplă ca un agent 
patogen (care conține informație negativă) aruncat în atmosferă (un virus), așa cum s-a întâmplat cu 
pandemia aceasta, să îmbolnăvească o națiune întreagă, sau chiar Civilizația umană.  

Ce se întâmplă acum în istorie este pentru prima dată când un virus (informație negativă, care face 
ca și energia din EIS său să fie negativă) a îmbolnăvit și a pus la pământ întreaga Specie și Civilizație 
umană. Ce vedem? Vedem cum Oculta ca să își atingă Scopul ei distructiv, negativ, realizarea Noii Ordini 
Mondiale, (un Construct format din EIS negativ) a gândit și a declanșat asupra Civilizației umane cel mai 
mare Război mascat invizibil format din EIS negativ. În acest Război mascat invizibil Oculta s-a folosit de 
informație negativă, informație patologică reușind să îmbolnăvească întreaga Civilizație umane.   

Dacă Războiul rece a fost al Treilea Război mondial, care a fost în primul rând unul ideologic, dar 
și un război indirect al cursei înarmării, atunci, acum, după căderea regimurilor comuniste din Est în anul 
1989, ne găsim în cel de al Patrulea Război mondial. Care este cel mai complex, subtil, distructiv, pervers, 
savant Război din istorie. Război format dintr-o sumă și dintr-o sinteză de războaie mascat invizibile, 
cum ar fi războiul informațional, financiar, politic, ideologic, economic, psihologic, educațional, cultural, 
biologic, geofizic, de mediu etc, etc, toate împletite, interconectate între ele, sprijinindu-se unul pe altul, 
devenind astfel și mai distructive. Un război al EIS negativ folosind cele mai savante și diabolice metode 
ale anihilării fenomenului uman. 

Ei bine, acest Război care este produsul unor Minți bolnave, nebune, al patologiei din capetele 
celor din Marea Finanță, ei fiind cei care au conceput și au declanșat acest Război împotriva umanității, 
este în plină desfășurare. Este un război al controlului și al manipulării Omului și al societății umane 
folosindu-se de informația negativă. Al fenomenului uman, care există și se dezvoltă de sute de mii de ani 
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pe Terra. Acest Război mascat invizibil gândit atât de savant și de cinic folosește ca armă pe scară largă 
informația negativă utilizând-o sub toate formele Războiului mascat. 

Cu ani în urmă descoperirea acestei monade EIS care este constituentul materiei în primul nivel al 
Universului conic ne-a ajutat să fundamentăm Știința denumită de noi „Efectologia”. Este o Știință de o 
importanță extraordinară pentru că de ea se pot folosi toate Științele. Iar pe baza ei se pot fundamenta 
noi Științe. Așa cum îi spune și numele Obiectul de studiu al „Efectologiei” este efectul, realitatea 
efectelor. Ei bine, în timpul cercetării și al fundamentării acestei Științe am descoperit că Informația și 
Energia din monada EIS din Factorul F1 sau Factorii F 2, F3, F4 etc care produc efecte determină 
pozitivitatea sau negativitatea efectelor. Dacă doi factori F1 și F 2 intră în comunicare într-un Sistem 
factorul care are un EIS negativ sau pozitiv mai mare își va pune amprenta asupra efectului E. Acesta își 
va pune amprenta asupra efectelor care se derulează E2, E3, E 4 etc. Așadar Informația, pozitivă sau 
negativă din EIS, joacă un rol primordial în orice Sistem, fie el un sistem fizic, biologic (așa cum ar fi 
organismul uman) sau într-un Sistem socio-economic național. Destinul oricărui sistem în Nivelul 1 al 
universului conic este dat de combinația, de chimia sau de fizica, de jocul  Informațiilor și al Energiilor  
pozitive și negative din Sistem. (Mai multe lucruri sunt detaliate în cartea noastră ”Efectologia”) 

Tot această monadă triontică EIS, realitatea privită din perspectiva ei, ne-a ajutat să fundamentăm, 
lucrul acesta se întâmpla prin anii 1977-78, Științele pe care noi le-am numit „Economia pozitivă” și 
„Economia negativă”, „Pedagogia pozitivă” și „Pedagogia negativă”, ca și ”Știința Războiului mascat 
invizibil”, cu care Elita financiară mondială agresează de mult timp popoarele și națiunile, întreaga 
Civilizație umană. 

Am amintit lucrul acesta ca să arătăm cât de importantă este, cât de mult a ajutat descoperirea 
monadei EIS Gândirea în plan teoretic, și în planul material, al universului, dar și în Științele socio-umane, 
să se dezvolte.  

Trecem acum pe Nivel 2, cel de deasupra Nivelului 1 bazal al Universului conic, unde avem numai 
binomul Energie și Informație, EI. Avem și în acest nivel aceiași fizică sau chimie a Informațiilor pozitive 
și negative. Am afirmat mai sus că în acest Nivel superior celui fizic în care ne găsim noi, avem numai 
Energie și Informație. Cum credem că în acest nivel „locuiesc” spiritele, îngerii, arhanghelii, entitățile 
invizibile, care trebuie să fie „constructe” formate din energie și informație pozitive, din binomul EI 
pozitiv, la fel este posibil ca pe acest nivel să existe „constructe” care au EI negativ, și acestea ar fi 
spiritele rele. Desigur, o dată cu pătrunderea cunoașterii umane în acest al doilea Nivel al universului 
conic, unde nivelul vibrațiilor trebuie să fie mai ridicat, vom ajunge să cunoaștem și să comunicăm cu 
îngerii. Vom ajunge de asemenea să cunoaștem și spiritele rele pe care vom învăța să le  facem spirite 
bune.  

Inteligența negativă și informația negativă ne-au ajutat așadar să pătrundem în nivelele mai 
adânci ale materiei, pentru a cunoaște mai bine aceste nivele, și cum funcționează materia, structura și 
componentele ei în aceste nivele. Am văzut că la nivelul universului mare, acesta este organizat pe 
subsisteme. Că în afară de Universul mare care este condus din Vârful său de Informația pură, cea mai 
evoluată, pe care am numit-o Dumnezeu, tot ce există în interiorul Universului mare este organizat pe 
nivele și pe subsisteme, așa cum arătam mai sus.  

Ei bine, noi credem că această organizare pe nivele și pe subsisteme a Universului conic a fost 
„gândită” de Vârful universului conic, de Informația numită Dumnezeu, pentru a face ca întregul Univers 
să funcționeze ca un organism viu. Așa cum funcționează organismul uman, care are în vârful său 
Creierul, iar în interiorul său sistemele și organele biologice pe care le cunoaștem, aflate într-o strânsă 
comunicare și interdependență, toate acestea făcând subsistemele și Organismul să funcționeze, să fie vii. 
Aceasta este o viziune care ține de literatura sf, ni se va spune. Dar dacă peste o sută de ani oamenii de 
știință vor descoperi că este foarte adevărat tot ce am spus noi! Iar noi credem că lucrul acesta se va 
întâmpla.   

Și se va întâmpla pentru că de la ultimul nivel al Universului conic, Vârful de jos al Universului 
conic, până la Vârful de sus, această monadă triontică, EIS, și monada bionică formată din EI, pe care o 
întâlnim în nivele superioare funcționează complementar ca un motor cuantic, ca o inimă. Așa se explică 
deci Inteligența materiei de care ne vorbea domnul profesor Constantin Dulcan, pe care acum o înțelegem 
și ne-o explicăm mai bine. 
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Să ne gândim numai la timp. Ce este timpul? Nu știm. Sau știm, dar știm foarte puțin. În viziunea 
noastră timpul este o materie formată numai din Energie și Informație, care „curge” și care „pătrunde” și 
„locuiește” în toată materia universului. Sau să luăm lumina. Ce este lumina? Despre lumină știm mai 
multe. Este o formă a radiației electromagnetice. Știm că ea se poate prezenta sub forma de undă și de 
corpuscul. Lumina este formată tot din Energie și Informație, credem noi. Acestea, timpul și lumina, nu 
sunt realități materiale, sau mai bine zis substanțiale, tocmai pentru că sunt formate din Energie și 
Informație.  

Iată însă că aceste realități fac parte din materia din primul nivel al Universului conic, pe care noi, 
oamenii, le percepem așa după cum știm cu posibilitățile noastre limitate, ca lumină și timp... Dar ce este 
timpul și cum funcționează el, care sunt nivelele profunde ale timpului și ale energiei, care este structura 
binomului EI din care sunt formate nu știm. Putem să spunem doar atât, că Timpul este o Energie-
Informație superioară care străbate tot nivelul material de jos al universului conic. Dar unde se naște el, 
cum se autocreează, de unde are atâta energie vom afla poate peste sute de ani. Acum nu știm. Energia lui 
infinită și cum funcționează el vom afla peste zeci de ani studiind relația dintre componentele sale, 
Energia și Informația. Dar putem să spunem că în relație dintre componentele Timpului și ale Luminii, 
Informația are funcția de gândire și dirijare. 

 
DRUMUL UNUI CERCETĂTOR ȘI AL DESCOPERIRILOR 
Drumul meu ca cercetător în aceste Domnii a semănat, de exemplu, cu drumul de la Turnu Severin 

la Botoșani. Să zicem. Am scris întâi o carte, „Psihologia și Pedagogia Speciei și a Civilizației umane”. A 
fost o nebunie totală din partea mea, aveam doar 26 de ani. Cunoștințele asimilate în timpul scrierii 
acestei cărți m-au ajutat să scriu a doua carte „Pedagogia Sistemelor economice”. Ca să scriu aceste cărți a 
trebuit să citesc zeci de cărți de biologie, de genetică, de sociologie, de economie, de istorie. Da, dar 
cunoștințele asimilate în urma acestor lecturi m-au ajutat să descopăr alte cunoștințe, cunoștințe care m-
au ajutat să realizez o nouă descoperire. În timp ce lucram la „Pedagogia Sistemelor economice”, am fost 
pus în situația de a descoperi „Sistemul socio-economic organic”, acesta m-a ajutat în anii următori să 
descopăr „Sistemul socio-economic de evoluție”, care este din toate punctele de vedere superior 
Sistemului socio-economic capitalist. Și care producând în primul rând evoluție, producându-și propria 
sa evoluție, va urca după un timp Societatea umană pe următorul nivel de evoluție. 

Ce vreau să spun. Că pe drumul acesta, descoperirea nr 1 te ajută să realizezi descoperirea nr 2. 
Aceste două descoperi te cheamă și te împing să realizezi descoperirea nr 3. Dacă ai realizat trei 
descoperiri, acestea îți vor jalona drumul către descoperirea nr 4, nr 5, și așa mai departe. Adică, dacă 
pleci de la Turnu Severin și ajungi la Filiași îți este ușor să ajungi la Craiova, iar de aici să ajungi la 
București. Și dacă ai ajuns și la București sunt mari șanse să ajungi la Bacău, la Iași, și apoi la Botoșani, 
unde te așteaptă Marea Descoperire. Toate aceste descoperiri, știm acum, au în centru lor Informația, 
drumul informației. Pe mine m-a ajutat Domnul să realizez mai multe descoperiri care mi-au ghidat 
drumul către alte descoperiri. Acesta a fot drumul meu pe care îl vedeți acum, când am pătruns foarte 
adânc în zonele unde cunoscutul se îngână cu necunoscutul 

Or dumneavoastră, stimate domnul profesor Gheorghe Păun, dacă ați rezolvat această Teoremă 
apreciată de mediul științific internațional (pe care o echivalăm cu o mare descoperire), vă va fi ușor să 
rezolvați o altă Teoremă, și de aici să mai faceți câteva descoperiri, pentru a vă apropia de zona cețoasă 
de la marginile cunoașterii. Îl rog pe bunul Dumnezeu să vă ajute să faceți câțiva pași către Matematica 
informației, pentru că eu consider că în această perioadă istorică Instrumentul matematic este telescopul 
care poate să bată cel mai adânc în necunoscut. Un fel de lance aruncată foarte departe. Îmi pare rău, 
pentru că dacă în liceu mă jucam cu teoremele, căutând noi modalități de a le demonstra, acum, la vârsta 
aceasta, mi-am pierdut orice dexteritate și deschidere către limbajul și demersul matematic.  

Dacă aș avea cunoștințele, limbajul și geniul dumneavoastră matematic aș lua-o încet, încet și din 
teoremă în teoremă aș ajunge la Teorema lui Dumnezeu. Adică acolo în vârful universului conic. Din 
păcate nu am mai rezolvat de decenii o ecuație, uitând aproape totul, pierzând acea „străvedere și 
intuiție” a minții pe care le am din plin în poezie, în literatură și în cercetarea în domeniile Științelor 
socio-umane, unde sunt la mine acasă și unde mirosul meu fin funcționează foarte bine când sunt în 
apropierea unei descoperiri… 
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Am descoperit și am stabilit așadar că aici în primul Nivel al Universului conic constructul EIS 
(cine l-a construit? Dumnezeu! Adică Informația din vârful de sus dar și din vârful de jos al universului 
conic), cărămida care stă la baza materie poate fi pozitiv și negativ, și că această pozitivitate și 
negativitatea o stabilim noi, oamenii, în funcție de efectele negative pe care le produce constructul EIS în 
sistemul din care face parte. Totul din vârful de sus al Universului conic până la Vârful de jos, până la 
ultimul nivel unde noi am gândit că există o particulă pe care am numit-o infoton, de la informație, este 
alcătuit din subsisteme ordonate pe nivele. Universul este Sistemul cel mai mare, el este format din 
subsistemele care sunt constelațiile, care pe nivelul inferior sunt formate din  sistem stelare, așa cum este 
sistemul nostru solar. Coborând mai jos un sistem stelar este format din planete, planeta este la rândul ei 
formată din subsistemele care sunt integrate în ea, etc până al infotoni. 

Să luăm un subsistem, modelul este valabil pentru orice subsistem, și acest Subsistem este Ființa 
umană. Ea, la rândul ei este integrată într-un sistem superior, în raport cu care este subsistem, și acest 
sistem superior poate să fie Familia, Grupul, Sistemul socio-economic, în care este integrată. Corpul uman 
este la rândul lui format din Subsisteme, toate integrate în organismul uman. Numai astfel organismul 
uman poate să trăiască și să evolueze, dacă este format din subsisteme care la rândul lor se află într-o 
strânsă comunicare și conlucrare, și lucrează toate în același sens care este Scopul Sistemului, Existența. 
Fiecare subsistem își are funcția lui, își face treaba lui. Sistemul le asigură subsistemelor interconectarea 
și integrarea ajutându-le să funcționeze, dar și subsistemele interconectate și integrate în organismul 
uman prin funcționalitatea lor, prin interconectarea lor ajută Organismul să ființeze și să funcționeze.  

Același lucru se întâmplă și cu universul care este un Organism uriaș al cărui conținut este materia 
formată din EIS și din EI, organizată pe nivele și subsisteme  de sus și până jos. Noi avansăm ipoteza 
aceasta : numai astfel fiind organizat pe nivele și pe subsisteme Universul poate exista și poate funcționa. 
Altfel dacă ar fi o materie amorfă imensă, nediferențiată și neorganizată pe nivele și pe subsisteme s-ar 
prăbuși în el însuși. Nu ar putea exista și nici funcționa. 

Să coborâm acum în nivelele atomic și subatomic. Suntem în interiorul atomului, îl mărim până 
când seamănă cu sistemul nostru solar. În centru aveam protonul și neutronul. În jurul lor se învârt 
planetele, adică electronii, care sunt constituenți fără masă. Sunt deci numai energie și informație. Cine le 
dă lor puterea, energia să se învârtă la nesfârșit de 14,5 miliarde de ani, câți au trecut de la bing beng, să 
nu obosească și să nu se epuizeze? Nu știm, dar ei au această energie care nu se sfârșește. Nu știm deci de 
unde izvorăște și cum se reînnoiește. Dar cine îi face să se învârtă pe aceiași traiectorie sau să sară atunci 
când trebuie de pe un nivel pe altul, și apoi să își continue mersul ca și cum ar fi niște ființe docile și 
inteligente? Asta credem că știm: Informația. Electronul este energie și informație. Energia îi dă „puterea” 
să se învârtă pe traiectoriile care sunt stabilite de informația inteligenta. Informația la rândul ei îi 
trasează electronului traiectoria pe care să se învârtă. Funcționând astfel vedem cum materia este și 
structurată inteligent și funcționează și inteligent. Astfel că ajungem din noi la ideea Inteligenței materiei. 
Dar ce are în  structura ei, în adâncul ei Informația de poate să fie inteligentă? Nu știm, dar știm că are 
ceva, Cineva inteligent în structura ei profundă, și acesta poate să fie infotonul. De aceea ea se comportă 
ca cineva inteligent. 

De unde are ea inteligența? Nu cumva de la Inteligența pură din vârful universului conic transmisă 
vârfului de jos al universului conic? Sau poate că în adâncul ei are acele puncte pe care le găsim în ultimul 
nivel, în Vârful de jos al universului și care sunt inteligente, odată ce sunt „Dumnezeu! 

Aceleași afirmații-ipoteze și aceleași întrebări le punem și dacă ne aplecăm asupra protonului și a 
neutronului. A oricărei particule din nivelele care se află și mai jos. 

Cum am ajuns prea departe cu raționamentele și intuițiile noastre, credem că această viziune pe 
care o aducem despre materie și univers va naște la rândul ei noi ipoteze, noi puncte de vederea, că se va 
renunța pentru totdeauna la unele teze vechi, tabu până mai de curând. Că rostul acestei Viziuni, care 
astăzi pare fantezistă, este acela de a ne apropia de o Viziune viitoare care va fi mai obiectivă, de a ne 
obișnui cu modelele viitoare. De a ne integra în viitorul mediu și timp îndepărtat.  

Să ne oprim puțin asupra formulei relativității a lui Einstein. Este  arhicunoscută și este aceasta: 
E=mc2. 

Noi am arătat că în primul nivel al Universului conic Energia nu poate fi separată de Informație. 
„Luăm această Știre de pe Ziare.com azi 6. 07. 2021 și ea sună așa : „Formula lui Albert Einstein, E=mc2, 
care a revoluționat fizica și a schimbat modul în care era privit universul, a fost confirmată după mai bine 
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de 100 de ani de la descoperire. E=mc2, care demonstrează că masa poate fi transformata în energie și că, 
la rândul ei, energia se poate transforma in masă a fost confirmata de o echipa de fizicieni din Franța,” 

Toate bune, asta se știa demult, am învățat formula aceasta cu toții la școală, cei care am făcut 
școala în secolul XX, când se făcea carte. Numai că noi am arătat mai sus că în primul nivel al Universului 
conic, Energia nu poate fi despărțită de Informație. Or constatăm că Informația lipsește din formula lui 
Einstein. Ceva este în neregulă. Mai ales că noi am afirmat că Informația nu poate lipsi din întregul 
univers, ea având un rol foarte important. Și atunci formula lui Einstein în mod normal ar trebui să fie 
aceasta: IE=imc2. E o ipoteză doar. Așa spune și un profesor universitar chinez care a ajuns la concluzia 
că formula lui Einstein este discutabilă. Ba, mai mult spune că de fapt este falsă. Iată ce spune profesorul 
chinez: „DESCOPERA.RO 6. -7. 2021 

Li Zifeng, profesor la Universitatea Yanshan din China care este specialist în inginerie și foraj 
petrolier, spune că a reușit imposibilul. Profesorul susține că a infirmat teoria relativității a lui Albert 
Einstein. Li spune că lucrează la teorema sa de două decenii, însă s-a confruntat cu obstacole 
instituționale precum neaprobarea sau nerecunoașterea muncii sale de către Universitate, potrivit Global 
Times, o publicație de știri deținută și administrată de guvernul chinez. Știrea este luata de pe site-ul de 
Știință „Descoperă.ro”. 

Și pentru că am ajuns la Albert Einstein, și pentru că îl iubim atât de mult ne vom opri asupra 
Scrisorii  sale secrete adresată fiicei lui, Liesersl. Precizăm din capul locului că este posibil ca autorul 
scrisorii să fie altcineva. Ideea textului este însă pe cât de adevărata pe atât de genială. O reproducem în 
întregime luată de pe blogul Antena 3. 

SCRISOAREA REVELATOARE A LUI EINSTEIN CĂTRE FIICA SA LIESERSL 
Pentru că 
„ACTUALITATEPOLITICĂ EXTERNE ECONOMICSPORTLIFEMAI MULTECAUTA 
Antena 3 › Actualitate › Inedit › Scrisoarea secretă a lui Albert Einstein către fiica sa, Liesersl 
Scrisoarea secretă a lui Albert Einstein către fiica sa, Liesersl 
16 Mar 2017   •   10:17 
 
Eduard, Hans Albert şi Liesersl sunt cei trei copii pe care i-a avut Albert Einstein. Numai unul din 

cei doi fii ai săi a călcat pe urmele sale, alegând o carieră în ştiinţă, în timp ce fiul cel mic a sfârşit internat 
într-un sanatoriu, potrivit jurnalspiritual.ro. 

Despre fiica lui Einstein, Liesersl, nu se ştiu multe lucruri. Cu toate acestea se pare că a donat, în 
1980, Universității Ebraice din Ierusalim în jur de 1.400 de scrisori pe care le-ar fi primit de la tatăl său, 
cu mențiunea de a nu fi publicate mai devreme de două decenii de la moartea lui Einstein. 

Gregg Braden, cunoscut pentru cercetările sale din domeniul fizicii cuantice, pasionat în același 
timp de culturile antice, a făcut publică una din aceste scrisori, epistolă în care renumitul savant vorbește 
despre legea supremă a universului, cea mai puternică forță ce poate exista. 

 
SCRISOAREA LUI ALBERT EINSTEIN CĂTRE FIICA SA LIESERSL 
 „Când am propus teoria relativităţii, foarte puţini oameni m-au înţeles, iar ceea ce urmează să 

destăinui umanităţii acum, se va ciocni de neînţelegerea şi prejudecăţile din această lume. 
Te rog să păstrezi aceste scrisori atât timp cât este necesar, ani, decenii, până când societatea este 

suficient de avansată pentru a acceptă ceea ce voi explica mai jos. 
Există o forţă extrem de puternică, pentru care, cel puţin până în prezent, ştiinţă nu a găsit o 

explicaţie formală. Este forţă care include şi guvernează totul, este chiar în spatele oricărui fenomen care 
are loc în univers şi încă nu a fost identificată de noi. Această forţă universală este IUBIREA. 

Când cercetătorii au investigat o teorie unificată a universului, au uitat cea mai puternică forţă 
nevăzută. Iubirea este Lumina, care îi luminează pe cei ce o oferă şi o primesc. Iubirea este gravitaţie, 
deoarece îi face pe unii oameni să se simtă atraşi de alţii. Iubirea e putere, deoarece multiplică tot ce avem 
mai bun şi oferă umanităţii şansă de a nu pieri în propriul egoism orb. Iubirea expune şi revelează. Pentru 
iubire noi trăim şi murim. Iubirea e Dumnezeu şi Dumnezeu este Iubire. 

Această forţă explică totul şi oferă sens vieţii. Această este variabila pe care am ignorat-o de prea 
mult timp, poate pentru că ne este frică de iubire deoarece este singură energie din univers pe care fiinţă 
umană nu a învăţat să o controleze după voinţă sa. 

https://ziare.com/magazin/descoperire/
https://www.antena3.ro/actualitate/
https://www.antena3.ro/actualitate/
https://www.antena3.ro/externe/
https://www.antena3.ro/economic/
https://www.antena3.ro/economic/
https://www.antena3.ro/life/
https://www.antena3.ro/life/
javascript:
https://www.antena3.ro/
https://www.antena3.ro/actualitate/
https://www.antena3.ro/actualitate/inedit/
https://www.antena3.ro/tag/albert-einstein-1683.html
http://www.jurnalspiritual.ro/
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Pentru a evidenţia iubirea, am creat o simplă substituire în cea mai faimoasa ecuaţie de-a mea. Dacă 
în loc de E=mc2, acceptăm că energia pentru a vindecă întreagă lume poate fi obţinută din multiplicarea 
iubirii cu viteză luminii la pătrat, atunci ajungem la concluzia că iubirea este cea mai puternică forţă ce 
există, deoarece nu are nici o limită. 

După eşecul umanităţii în a utiliza şi controla celelalte forţe din univers, care până la urmă s-au 
întors împotriva noastră, este imperios să ne hrănim pe noi înşine cu o altă formă de energie… 

Dacă vrem că speciile noastre să supravieţuiască, dacă vrem să descoperim sensul vieţii, dacă vrem 
să salvăm lumea şi fiecare fiinţă conştientă ce trăieşte, atunci iubirea este unicul răspuns. 

Probabil nu suntem încă pregătiţi să creăm o bombă a iubirii, un mecanism destul de puternic pentru 
a distruge ura, egoismul şi lăcomia care devastează planetă. 

Cu toate acestea, fiecare individ poartă cu sine un mic, dar puternic generator de iubire, a cărui 
energie aşteaptă să fie eliberată. 

Când o să învăţăm să oferim şi să primim această energie universală, dragă Lieserls, vom putea 
afirmă că iubirea învinge tot, că poate transcende totul şi orice, deoarece iubirea este chintesenţa vieţii. 

Regret profund că nu am fost capabil să exprim ceea ce este în inima mea, care a bătut în linişte 
pentru tine întreagă mea viaţă. Poate e prea târziu pentru scuze, dar cum timpul e relativ, simt nevoia să îţi 
împărtăşesc că Te Iubesc şi datorită ţie am ajuns la răspunsul suprem! 

Tatăl tău, 
Albert Einstein” 
 
Trebuie spus însă că deşi scrisoarea i-a fost atribuită lui Einstein, aceasta poate aparține unui alt 

autor. Stilul, tonalitatea şi cuvintele acestei scrisorii sunt diferite de cele care se pot remarca în scrisorile 
originale ale lui Albert Einstein care au fost publicate. În plus, scepticii afirmă că este imposibil că Lieserls 
Einstein, fiica pe care savantul ar fi avut-o cu prima sa soție – Mileva Maric, să fi donat aceste scrisori 
Universităţii Ebraice, deoarece viaţa ei este un mister. Biografii cunosc prea puţine despre existenţa 
acestei fiice, presupunându-se că ea a murit la scurt timp după naștere, după ce a fost dată spre adopție.” 

Să analizăm afirmația lui Albert Einstein. „„Există o forţă extrem de puternică, pentru care, cel 
puţin până în prezent, ştiinţă nu a găsit o explicaţie formală. Este forţă care include şi guvernează totul, 
este chiar în spatele oricărui fenomen care are loc în univers şi încă nu a fost identificată de noi. Această 
forţă universală este IUBIREA.” 

Mărturisim că am reprodus întreaga Scrisoare pentru că ne-a plăcut enorm de mult, dar și pentru 
că ea conține un mare adevăr. Și desigur pentru că Scrisoarea lui Albert Einstein vine în sprijinul Teoriei 
noastre despre materie și univers, confirmând Adevărul ei. Acesta este unul din Marile Adevăruri ale 
Lumii și ale Istoriei umane. Păcat că oamenii nu au învățat nimic din acest adevăr. De altfel acest Adevăr, 
că Iubirea este Forța cea mai mare ni l-a spus de acum două mii de ani Domnul nostru Iisus Christos. Nu 
ne-a spus el, „Iubește-l pe aproapele tău ca pe tine însuți”. Iar mai departe ne-a lăsat pe noi să îi 
continuăm gândul, sau Legea, pentru că acest Adevăr, ce ni l-a spus Iisus Christos este o Lege.   

Legea aceasta, „Iubește-l pe aproapele tău ca pe tine însuți”, căci dacă vă iubiți fiecare aproapele 
toți sunteți legați de relația de iubire devenind Unul, o Ființă, este o Realitate. Relația de iubire se 
transmite de la unul la altul, și formează o Societate vie care trăiește în iubire, în care indivizii umani sunt 
legați unul de altul prin iubire. Se formează astfel un cosmos de iubire, oamenii trăiesc într-un Cosmos de 
iubire. Bine, dar nu ne spune Biblia că Dumnezeu este Iubire? Așadar, oamenii trăind într-un cosmos de 
iubire, legați unul de altul prin fire de iubire, Dumnezeu fiind iubire, ei sunt Dumnezeu! Omul, Oamenii, 
societatea, fiind Iubire, trăind într-un cosmos de iubire, ei sunt deci Dumnezeu.  

Din păcate adevărul trist este că oamenii nu se iubesc unul pe altul, de aceea ei, și societatea 
umană, nu sunt Dumnezeu. Ba, dimpotrivă, oamenii invidiindu-se, neiertându-se unul pe altul, urându-se, 
furându-se unul pe altul, sunt mai degrabă opusul lui Dumnezeu, adică satana. Nu ne spune Domnul 
nostru Iisus Christos că El nu este din lume ? Ce păcat că Omenirea nu a învățat mai mult de la marea 
lecție despre iubire și despre Împărăția lui Dumnezeu pe care ne-a dat-o Domnul nostru Iisus Christos. 

 „Iubește-l pe aproapele tău cum te iubesc eu pe tine”, ne spune Iisus. Și Îi continuăm gândul 
Domnului Iisus Christos, „Iubește-l pe aproapele tău ca pe tine însuți, așa cum te iubesc Eu pe tine, adică 
așa cum te iubește Dumnezeu, odată ce Eu sunt Dumnezeu din Dumnezeu adevărat. Dar dacă tu îl iubești 
pe semenul tău cum te iubesc Eu pe tine, înseamnă că tu devii ca mine. Eu fiind Dumnezeu, tu devii 
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Dumnezeu. Altfel spus, Dumnezeu ne iubește pe fiecare dintre noi, El fiind iubirea care Este în noi. Iar noi, 
devenim ca El, iubire. Iubirea FIIND Dumnezeu, Dumnezeu fiind Iubire, și iubirea fiind în Dumnezeu, 
Dumnezeu este cea mai mare, cea mai puternică forță din univers.  

Așadar, de aceea Iubirea este o Forță teribilă și bună, pozitivă, dulce pentru că ea Este Dumnezeu. 
Or fiind Dumnezeu, IUBIREA este Informația superioară, omniprezentă, omniscientă, omnipotentă din 
Vârful Universului conic, așa cum am arătat mai sus. Iisus Christos care este Adevărul, Calea și Viața când 
ne spune „Iubește-l pe Aproapele tău ca pe tine însu-ți” ne spune Adevărul, o data ce El este Adevărul. 
Într-un sens mai adânc, într-un sens fundamental, într-un nivel mai profund El de fapt ne spune 
(Înlocuim cuvântul Iubește-l cu Îndumnezeiește-l) : „Îndumnezeiește-L pe aproapele tău ca pe tine însuți, 
căci devii Dumnezeu, odată ce Eu, Iisus Christos, te iubesc pe tine ca pe Mine Însumi”. Iată cum Domnul 
nostru Iisus Christos ne-a ajutat să ajungem la un Adevăr uluitor de profund. 

Am ajuns din judecată în judecată la „legea supremă a universului, cea mai puternică forță ce poate 
exista”, ne spune Albert Einstein… Domnul Albert Einstein numește această forță Energie. Dar noi, mai 
sus în această cărticică, am demonstrat că energia nu poate există fără Informație, și că de fapt Energia 
este o forma condensată a Informației. Ca dovadă aducem acest raționament: iubirea este legea supremă 
a universului și este cea mai puternică forță ce poate exista, TOCMAI PENTRU CĂ EA ESTE DUMNEZEU. Și 
fiind Dumnezeu ea nu poate să fie decât Informația superioară, omniscientă, omniprezență, omnipotentă 
din Vârful Universului conic.  

Așadar, iubirea nu este numai energie, așa cum spuneți dumneavoastră, iubite domnule Albert 
Einstein, căruia vă mulțumesc foarte mult, pentru că ne-ați ajutat enorm în șirul, în sistemul nostru de 
raționamente, ci este întâi de toate Informația superioară din vârful Universului conic, cea care locuiește 
în toată materia și în tot Universul. Și numai pentru că ea este Dumnezeu ea poate să realizeze ce spuneți 
dumneavoastră, domnule Albert Einstein. 

Iubirea „este  o forţă extrem de puternică, pentru care, cel puţin până în prezent, ştiinţă nu a găsit 
o explicaţie formală”, spune domnul Einstein. Până la Albert Einstein, într-adevăr, nu s-a găsit nici o 
explicație de ce Iubirea este o forță extrem de puternică, și nici Albert Einstein nu a găsit această 
Explicație. El numai s-a apropiat de adevăr, de găsirea explicației, dar nu a găsit-o. Intuiția lui de geniu l-a 
ajutat să se apropie de explicație numind iubirea Energie. Bunul Dumnezeu, cu umilință spuneam  asta, 
ne-a ajutat pe noi să găsim această  explicație. Iubirea poate să realizeze tot ce spune Albert Einstein 
pentru că este Dumnezeu. Și fiind Dumnezeu este acea Informație superioară din vârful universului conic 
care a creat Universul, pe care îl conduce de când este El. 

 „Este forţă care include şi guvernează totul, este chiar în spatele oricărui fenomen care are loc în 
univers şi încă nu a fost identificată de noi. Această forţă universală este IUBIREA”, ne spune Albert 
Einstein. Dar numai fiind Dumnezeu ea, Forța, poate să includă și să guverneze totul. Altfel nu ar putea. Și 
numai fiind Dumnezeu, Informația superioară din vârful Universului conic „este chiar în spatele oricărui 
fenomen care are loc în univers şi încă nu a fost identificată de noi”.  

Așa este, nu a fost identifică nici de domnul Einstein. Nici nu se putea identifica până la Albert 
Einstein această explicație pe calea experimentului și a raționamentului științific. Folosind limbajul 
științific. Așa este, e cât se poate de adevărat că Dumnezeu este în spatele oricărui fenomen care are loc în 
univers, deși iubirea încă nu a fost identificată de  fizicieni, de oamenii de știință. 

Iată însă că bunul Dumnezeu ne-a ajutat pe noi, un umil scriitor și cercetător în domeniul 
Științelor socio-umane din România, ca descoperind monada EIS, cărămida care stă la baza materiei, să  
facem următorul pas, să descoperim universul conic. Iar de aici până la descoperirea Forței de care ne 
vorbește Albert Einstein, a Iubirii Dumnezeu nu a MAI FOST DECÂT O ÎNTINDERE DE MÂNĂ. 

 „Când cercetătorii au investigat o teorie unificată a universului, au uitat cea mai puternică forţă 
nevăzută. Iubirea este Lumina, care îi luminează pe cei ce o oferă şi o primesc”, spune Albert Einstein. 

Iată însă că s-a întâmplat cu adevărat un miracol. Această descoperire a lui Dumnezeu ca 
Informație superioară, omniprezentă, omniscientă, omnipotentă din Vârful universului conic, care 
pătrunde întreaga materie a universului, care stă în spatele tuturor proceselor și fenomenelor din univers 
devine Teoria unificată a universului în mod logic și explicit. Am formulat astfel în mod plastic Teoria 
unificată a câmpurilor. Numai Dumnezeu, care este Informația superioară ce pătrunde în toate nivelele 
și subsistemele universului, care străbate și locuiește în toată materia universului, în toți atomii, în toți 
infotonii este Forța care unifică tot universul. Acum ne apare cât se poate de limpede și de logic acest 
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lucru, acest Adevăr. Ajunși aici chiar ni se face frică și ne umilim cât putem în fața Domnului. Mulțumim, 
Doamne, fierbinte Te rugăm, îndură-Te de noi! ... De aceea ne rugăm din toată inima, fie-Ți, Doamne, milă 
de umilul Tău credincios, de umilul autor al acestor rânduri. Cum să pot eu crede și cum să nu mă sperii, 
când această Teorie a lui Dumnezeu văzut ca Informația superioară din Vârful Universului conic, care a 
creat și care conduce procesele și fenomene din univers, chiar ESTE TEORIA UNIFICATĂ A UNIVERSULUI. 
Pe care de zeci de ani fizicienii se căznesc să o descopere și să o formuleze, FĂRĂ SĂ REUȘEASCĂ! 

 „Iubirea este gravitaţie, deoarece îi face pe unii oameni să se simtă atraşi de alţii. Iubirea e putere, 
deoarece multiplică tot ce avem mai bun şi oferă umanităţii şansă de a nu pieri în propriul egoism orb”.  

Într-adevăr Dumnezeu care este Creatorul omului, al oamenilor, al nostru al tuturor, Creatorul 
popoarelor și națiunilor tocmai PENTRU CĂ ESTE TATĂL NOSTRU, este asemenea gravitației care ne face  
să fim împreună, să fim atrași unii de alții, pentru că numai așa putem trăi, fiind împreună, numai așa 
putem trăi iubirea, adică pe Dumnezeu. Nu este atras băiatul de fată, femeia de bărbat, nu suntem toți 
membrii unei familii atrași unii de alții, nu ne adunăm la sfârșitul fiecărei zile acasă să fim împreună ? Și 
fiind împreună datorită Domnului, suntem cu Domnul, desigur. Și fiind cu Domnul suntem în El și deci 
suntem împreună atrași de Gravitația Iubire. Nu suntem atrași unii de alții, pentru că ne tragem din 
aceiași Rădăcină, din același Tată, care ne-a făcut din iubire, și care fiind Iubire ne facem să tindem unul 
către altul ? Soțul către soție, iubita către iubit, copilul către părinți, părinții către copii, prietenul către 
prieteni, ruda către rudă, tovarășul către tovarășul său de viață sau de muncă.  

 „Iubirea expune şi revelează. Pentru iubire noi trăim şi murim. Iubirea e Dumnezeu şi Dumnezeu 
este Iubire”, spune Domnul Einstein… Așa este ! Nu ne expune, nu ne dăruiește Dumnezeu iubirea și grija 
față de noi tot timpul ? Nu o simțim atunci când ne este greu ? Nu ne revelează El, este adevărat, subtil, 
Puterea și Iubirea Lui pentru noi ? De câte ori nu ne-am găsit în situații grele, fără ieșire, din care nu știam 
absolut deloc cum să ieșim, și am ieșit ? Cum ? Ajutați în mod subtil de Dumnezeu, care fiind informație 
iubitoare nu ne lasă să pierim. Nu îl simțim noi pe Dumnezeu că este tot timpul cu noi ? Da, îl simțim ! Nu 
trăim noi pentru iubire, odată ce din iubirea părinților noștri am fost născuți și năzuim către iubire ? Nu 
trăim noi din iubirea lor și în iubire, odată ce Dumnezeu, care este Iubire, este Tatăl nostru care ne-a 
născut în lumea aceasta? Sigur că da ! Iată cum dl Albert Einstein ne spune limpede adevărul, ajutându-ne 
astfel, confirmând că este adevărată Teoria noastră despre Dumnezeu ca Informația superioară din 
Vârful Universului conic. „Iubirea e Dumnezeu şi Dumnezeu este Iubire”. Și dacă Dumnezeu este Iubire și 
este Informația superioară care a creat și conduce universul atunci domnul Albert Einstein ne spun cu 
gura dumnealui că formula E=mc2 trebuie rescrisă în forma propusă de noi, IE=imc2. Adică în formula lui 
să introducem Iubirea, care fiind Dumnezeu este Informația superioară din vârful conului. Doamne, mari 
și nebănuite sunt puterile și căile Lui Dumnezeu. De ce ne-o fi făcut nouă această Revelație, și ne-a adus 
din raționament în raționament aproape de El să-L cunoaștem și mai bine?! Nu putem, Doamne, decât să 
Îți mulțumim, să Te rugăm să Te înduri de noi, să ne luminezi și să ne aperi! Amin! 

Ne oprim aici mărturisind că noi de fapt am vrut să deschidem o fereastră în orizontul nemărginit 
al Universului. Și că Domnul cu iubirea și puterea Lui ne-a adus până aici. Cu siguranță, dacă Civilizația 
umană nu va dispărea în acest secol XXI (sunt șanse foarte mari să dispară!) oamenii de știință din viitor 
vor ști mai multe lucruri despre materie și univers. Însă sigur nu vor ști totul. Ba mai mult, cu cât vor afla 
mai multe informații, cunoștințe, cu atât necunoscutul va crește în fața lor.  

 
TEORIA NIVELELOR CUNOAȘTERII ȘI A EVOLUȚIEI UMANE  ȘI A MARILOR ORIZONTURI 
În această Cărticică de la începutul mileniului trei am vorbit despre cele trei mari perioade ale 

Istoriei umanității, perioada substanței, perioada energiei și perioada informației în care am intrat de 
câteva decenii, perioadă care va aduce după sine un mare salt în cunoaștere și în evoluție speciei umane. 
Așa cum am subliniat în cartea noastră „Știința Salvării Civilizației umane” dacă nu ne vom autodistruge 
în deceniile următoare. În cartea noastră „Economia secolului  XXI sau Psiho-Economia” descriem 
Nivelele de evoluție ale Sistemelor socio-economice” în istoria umanității, începând din Comuna primitivă 
până azi. Vorbim astfel despre Sistemul socio-economic al Comunei Primitive, Sistemele socio-economice, 
al gintei, al tribului, apoi în neolitic, Sistemul socio-economic al Civilizațiilor sau al Culturilor, cum sunt 
denumite în istorie, care erau colectivități mai mari și evoluate, așa cu au fost la noi cultura Vădastra, 
Cucuteni, Hamangia etc.  
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Sistemele socio-economice sclavagiste, feudale, capitaliste. Dacă Omenirea ar fi rămas la stadiul 
Sistemelor socio-economice sclavagiste, în timp ce populația creștea, Societatea umană nu ar mai fi 
evoluat, iar oamenii ar fi ajuns să se mănânce  unii pe alții. Societatea umană s-a salvat în istorie prin 
părăsirea nivelului Sistemului socio-economic sclavagist și urcarea Societății umane pe următorul nivel, 
cel al Sistemelor socio-umane feudale. Iar dacă societățile umane ar fi rămas pe acest Nivel de evoluție, 
cel feudal, s-ar fi întâmplat același lucru. Societatea umană nu ar mai fi evoluat, iar oamenii ar fi trebuit să 
se mănânce unii pe alții. Așa cum știm însă că Societatea umană s-a salvat urcând pe următorul Nivel de 
evoluție, cel al Sistemelor socio-economice capitaliste. Așa s-a salvat societatea umană de fiecare dată în 
istorie.  

Iată că acum societatea umană se află de prea mult timp pe nivelul Sistemelor socio-economice 
capitaliste, timp în care dacă este adevărat că Știința a făcut progrese uriașe, tot atât de adevărat este că 
de aceste  progrese științifice și tehnologice beneficiază numai cei bogați, Marea Finanță mondială, iar în 
timpul acesta populația lumii a crescut de la două miliarde la șapte miliare. Efectul fiind că în ultima 
jumătate de secol Societatea umană, Sistemele socio-economice naționale și cel al Civilizației umane se 
scufundă într-o criză generală foarte profundă. Vai, de cei care Conduc Lumea, Stăpânii lumii, nu știu cum 
vom ieși!  

Cei care conduc această lume, Marea Finanță mondială, cei care dețin marea majoritate a 
bogățiilor planetei sunt foarte îngrijorați, crezând și afirmând că o populație și mai numeroasă va 
distruge resursele plantei, Ecosistemul planetar, fapt care îi va lăsa pe ei fără resurse. Situație în care 
toată arhitectura capitalistă a lumii se va prăbuși. 

De aceea ei s-au gândit că populația lumii de peste șapte miliarde trebuie redusă drastic. Aceasta 
este Soluția pe care au găsit-o Stăpânii Lumii, Guvernul mondial, Globaliștii, oamenii care au în mâinile 
lor toate pârghiile ca să salveze și Civilizația uman și Planeta, reducerea drastică a populația planetei. Au 
găsit și metodele prin care va fi făcută această reducere: prin războaie de tot felul, locale, economice, 
culturale, psihologice, pandemice, prin hrană otrăvită, prin medicamente, prin vaccinuri, folosind 
războiul climateric, psihotronic, geofizic etc. Așa au declanșat Stăpânii lumii asupra popoarelor, 
națiunilor, asupra întregii Civilizații umane cel de al Patrulea Război mondial. Pentru că noi, popoarele, 
națiunile ne găsim într-un Război mondial, în cel mai mare și distructiv război care a existat de la 
începutul lumii până azi. Dacă socotim Războiul rece ca fiind al Treilea Război mondial, în cazul acesta 
Omenirea se găsește în cel de al Patrulea Război mondial, fiind decimată în mod mascat, dar foarte 
eficient, de  Elita financiară a lumii, de Marii Asasini ai ei, de savanții ei criminali, de serviciile ei secrete.      

În cartea noastră „Economia secolului XXI sau Psiho-Economia” și în cartea „Teorii care vor salva 
lumea”, noi am demonstrat Teoria potrivit căreia dacă Omenirea, Sistemele socio-economice capitaliste 
naționale, Sistemul socio-economic mondial capitalist mai rămân mult pe acest nivel de evoluție capitalist 
Civilizația umană se va autodistruge. Și singura soluția care ar ajuta Națiunile și Omenirea să se salveze, 
să se dezvolte și să evolueze ar fi ca toate Sistemele socio-economice capitaliste naționale și Sistemul 
socio-economic capitalist al Civilizației umane să urce pe următorul Nivel de evoluție. Așa cum Societatea 
umană s-a salvat de fiecare dată în istorie, urcând de pe Nivelul sclavagist, pe cel feudal, și apoi pe cel 
capitalist. Acum Societatea umană aflată de peste trei secole pe Nivelul capitalist va trebui, ca să se 
salveze, să urce pe următorul nivel de evoluție, pe care l-am numit, Nivelul evolutiv. Urcarea Sistemului 
socio-economic capitalist pe următorul nivel se va face prin trecerea la construirea Sistemului socio-
economic evolutiv, prin transformarea lui într-o perioadă optimă în Sistem socio-economic evolutiv. 

Așadar, soluției preconizate de marea Finanță mondială, de Guvernul mondial prin care, chipurile, 
se urmărește salvarea planetei și  salvarea Civilizației umane, prin scăderea dramatică și criminală a 
populației lumii, soluție care este de fapt cel mai mare genocid din istorie, Biroul de Viitorologie de la 
București îi opune Soluția mult mai umană, aceea a salvării Civilizației umane prin urcarea ei pe 
următorul Nivel de evoluție. Aceasta fiind metoda prin care Societatea umană s-a salvat de fiecare dată în 
istorie când a urcat de pe un Nivel de evoluție inferior pe Nivelul următor. Urcarea Sistemelor socio-
economice naționale și a Sistemului socio-economic al Civilizației umane pe următorul Nivel de evoluție 
va putea fi făcută foarte ușor prin renunțarea de către Societatea umană, de către Statele naționale la 
Sistemul socio-economic capitalist și trecerea la construirea Sistemului socio-economic de evoluție. 
Lucrul acesta se va face în mod pașnic, democratic, fără să fie desființat nici un loc de muncă, fără să fie 
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jignit nici un om. Așa cum spuneam Sistemul socio-economic de evoluție nu cunoaște fenomenul 
șomajului, sau crizele economice și de tot felul. 

Aceasta fiind singura și cea mai bună soluție prin care Societatea umană, Civilizația umană se pot 
salva în timp. Dacă Soluția propusă de Marea Finanță mondială de salvarea Civilizației umane și a 
Planetei, soluția aflată de mai mult timp în derulare, va duce sigur la distrugerea și a Planetei și a 
Civilizației umane, acesta fiind cel mai mare genocid făcut asupra Speciei și Civilizație umane (pentru 
care ar putea să fie acuzată de crimă la adresa umanității și judecată de Tribunalul de la Haga) soluția 
propusă de noi, de Biroul de viitorologie de la București, înseamnă salvarea în condiții optime a 
Civilizației umane de la dispariție. Înseamnă totodată plasarea ei pe o Linie de evoluție optimă, când va fi 
în afara oricărui pericol, evoluție care o va duce în rândul Clubului Civilizațiilor extraterestre.  

Această Soluție a salvării Civilizației umane prin urcarea ei pe următorul nivel de evoluție, care 
este singura și cea mai bună soluție pentru Specia umană, este descrisă și analizată în detaliu și pe larg în 
cărțile noastre, „Salvarea Civilizației umane”, (Editura Anamarol, București, 2007), „Știința salvării 
Civilizației umane”, (Editura Armonii culturale, 2019), și „Manualul revoluției autentice și pașnice” 
(Editura eLiteratura, București, 2018) toate tipărite, așa cum se vede. 

De ce am adus în discuție această Ideea a salturilor calitative pe care le-a făcut în Istoria umanității 
Sistemul socio-economic al Societății umane de pe un nivel inferior pe nivelul superior? Așa cum am 
arătat mai sus un Sistem soci-economic, oricare ar fi el (de fapt orice Sistem, fizic, biologic, psihic, social), 
este o structură, un Construct format din EIS. Ei bine, această evoluție a Sistemului socio-economic de la 
Sistemul socio-economic al unei ginte, în comuna primitivă, până la Sistemul socio-economic național 
capitalist de azi s-a datorat faptului că în mintea Omului, în procesul vieții și al istoriei, Omul inventând 
permanent noi unelte, descoperind noi realități, s-au acumulat cunoștințe, s-au născut noi Informații (o 
Idee, o cunoștință) care aplicate în practică au produs efecte pozitive (acestea fiind EIS-pozitiv).  

Efecte pozitive care au dus la dezvoltarea Sistemului socio-economic tribal, a Sistemului socio-
economic sclavagist, feudal și mai târziu a Sistemului socio-economic capitalist, în ultima instanță a 
Sistemului socio-economic al Civilizației umane. Așa a progresat și a evoluat omenirea. Ce vrem să 
spunem cu asta: că Istoria omului pe planeta aceasta este de fapt făcută de elementul Informație din 
monada EIS. Informațiile noi rezultate în urma prelucrării logice, prin procesul gândirii, a informațiilor 
vechi au dus la apariția unor informații noi care au fost aplicate în practică. Acesta a fost Factorul prim 
care a făcut ca societatea umană, Sistemul socio-economic să progreseze, să urce treptele și nivelele 
istorie. Și ajunși aici vedem că în categoria Informației pozitive, există un tip de informație, de EI, care 
produce Evoluția Omului, a Societății umane, a Sistemelor socio-economice în care trăiește omul. Acest 
tip de Informație evolutivă va fi cel care va face mai târziu ca Sistemul socio-economic de evoluție să 
evolueze continuu. 

Așa a ajuns Omenirea pe nivelul pe care ne aflăm acum, când întregul Corpus al Civilizației umane, 
întregul Sistem socio-economic al Civilizației umane ajuns în punctul cel mai înalt al dezvoltării se află și 
în cea mai gravă și periculoasă criză. Dar ca să înțelegem lucrul acesta, că Informația (sub formă de 
cunoștințe, de Idei) este cea care a contribuit la progresul și Evoluția Civilizației umane a trebui ca 
tânărul care eram acum 50 de ani să introducă în structura materiei pe lângă substanță și energie, 
elementul Informație. Așa a apărut monada EIS, indestructibilă, cea care stă la baza materiei, cel puțin în 
primul nivel al Universului conic. Monadă EIS despre care puțină lume știe astăzi (asta și pentru că nu s-a 
vrut de către lumea academică, științifică) dar care va fi nelipsită din studiile și cercetările oamenilor de 
știință din viitor.   

Așa cum spunem în cărțile noastre (în „Economia secolului XXI sau Psiho-Economia”, în „Știința 
salvării Civilizației umane”, în „Cartea Teoriilor care vor salva lumea”) Sistemul socio-economic capitalist 
a devenit demult perimat, învechit, pentru că EIS din el este învechit, negativ, fapt care îl face să producă 
foarte multe efecte negative. Faptul că Civilizația umană arată deplorabil, că există violență, sărăcie, 
înapoiere, umilință, războaie pe Terra, că națiunile și Civilizația umană se scufundă tot mai adânc într-o 
criză generală se datorește Sistemului socio-economic capitalist negativ și Stăpânilor lui, Marea Finanță 
Mondială. Acest Sistem devenit perimat produce foarte multe efecte negative, EIS negativ, într-o cantitate 
prea mare. El distruge mediul, distruge ființa umană, societatea umană, se distruge pe sine și poate să 
ducă în curând Civilizația umană la dispariție. Așadar, acest Sistem socio-economic capitalist produce atât 
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de multă informație negativă (EIS negativ), atât de multe efecte negative (EIS negativ) încât el poate 
distruge Civilizația umană.  

De aceea este nevoie ca Societatea umană să renunța la Sistemul socio-economic capitalist pentru 
a urca pe următorul nivel de evoluție. Lucrul acesta se poate face, cum spuneam, prin trecerea la 
Construirea Sistemului socio-economic de evoluție, primul Sistem economic din istoria omenirii care 
produce evoluție. Care nu cunoaște fenomenul crizelor, al războaielor și al șomajului, și care dă de lucru 
tuturor oamenilor care trăiesc în el, asigurându-le condiții de viață, de muncă și de creație optime. Își 
produce propria sa evoluție pe lina de evoluție a vieții. 

Este primul Sistem economic din istorie care produce Informație și energie evolutivă, EIS evolutiv. 
Descoperirea Sistemului socio-economic de evoluție a fost realizată încă din anii 1976 în lucrarea 
„Sistemul socio-economic socialist de evoluție”, autor subsemnatul, care i-a fost trimisă lui Nicolae 
Ceaușescu dactilografiată. Apariția ei consfințește apariția primei Științe care se axează pe studiul 
informației într-un Sistem, care își privește și își studiază Obiectul din perspectiva monadei EIS. 

Urcarea Societății umane pe următorul Nivel de evoluție se va concretiza în descoperiri atât de 
mari încât omul viitorului va avea despre lume, viață, realitate, materie, univers o altă viziune decât avem 
noi astăzi. O viziune care va reflecta lumea, universul în care va trăi, prin care se va adapta la viața unei 
omeniri devenită de acum galactică. 

Marile orizonturi ale cunoașterii, ale evoluției omului și ale civilizației umane. Așa cum am văzut 
de-a lungul Istorie sale Omul a urcat mai multe Nivele ale cunoașterii, ale dezvoltării și evoluției societății 
umane. Mai sus am discutat despre cele trei mari perioade ale dezvoltării și evoluției Speciei și Civilizației 
umane: perioada substanței, perioada energiei și perioada informației, în care Omul și Civilizația umană 
au intrat în ultimul secol, sau și mai bine spus în ultimele decenii. În viitorul apropiat și mediu omul va 
pătrunde și mai adânc în necunoscut, va urca noi trepte ale cunoașterii. Lucrul acesta se va datora într-o 
mică măsură și viziunii pe care am adus-o noi despre materie și despre univers, acelor monade, triontică, 
EIS, și biontică, EI. 

Acum vom vorbi despre o perioadă și mai mare în dezvoltarea și evoluția Omului, mai mare decât 
cele două clasificări de mai sus, Nivelele de evoluție ale Sistemului socio-economic și cele trei perioade, a 
Substanței, a Energiei și a Informației, pe care le include. Am denumit această perioadă Marele Orizont 
temporal istoric, marile Orizonturi ale evoluției și cunoașterii Omului și ale Speiei umane în imensitatea 
timpului. Începând cu paleoliticul, cu trecerea mileniilor, a zecilor de mii de ani Omul a început încet, 
încet să descopere noi mijloace de producție, să le spunem, cum ar fi bățul, pietroiul pe care le folosea ca 
să scuture un pom, sau să omoare un animal. 

Iarăși cu trecerea altor mii de ani Omul a început să fabrice unelte ascuțite, cum ar fi o piatră lovită 
până devine așchie, pe care o folosește la jupuirea animalelor, sau pe care o pune în vârful unui băț 
despicat fabricând astfel primele sulițe. Acest progres lent a continuat milenii desigur. Odată cu 
descoperirea de noi mijloace, de noi arii geografice, omul a devenit mai „învățat”, a acumulat un număr de 
cunoștințe, de Informații mai mare despre lumea în care trăia. Pe unele cunoștințe dobândite mintea lui a 
putut să le prelucreze și să obțină alte cunoștințe. Așa a progresat până a ajuns în neolitic, când a învățat 
să topească și să prelucreze metalele, să construiască unelte mai mari de vânătoare, case, să utilizeze 
roata olarului și să fabrice vase de lut, să practice agricultura pe scară largă... 

Am ajuns astfel la apariția în istoria omenirii a Civilizațiilor sau a Culturilor locale, așa cum sunt la 
noi civilizația sau cultura Cucuteni, Vădastra, Hamangia. Acesta ar fi primul Orizont în evoluția Omului.  

O dată cu ieșirea din neolitic Omul pătrunde în cel de al doilea Orizont al cunoașterii și evoluției 
sale care se termină o dată cu Renașterea. În acest Orizont Omul și Societatea umană au făcut mari 
progrese. Când a trecut dintr-un Orizont temporal istoric în alt orizont Omenirea a trecut dintr-o lume în 
alta. Limba, cunoștințe, mijloacele inventate și folosite, conceptele, creațiile spirituale au devenit altele, 
necunoscute înainte. Noțiunile, conceptele, concepțiile, viziunea despre lume sunt în cea mai mare 
măsură altele.  

Al treilea Orizont temporal istoric este acesta în care ne aflăm acum, care a început o dată cu 
sfârșitul Renașterii și începutul iluminismului și al cărui sfârșit îl trăim acum. Așadar, când Omenirea 
intră într-un nou Orizont al cunoașterii și al evoluției, ea urcă pe un nivel de evoluție superior. În același 
timp schimbările care produc progres, dezvoltare și evoluție sunt atât de mari, de numeroase încât 
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asistăm, fie pe nesimțite, treptat, fi prin salturi calitative mai mari și mai mici, la intrarea Omului și a 
Omenirii în altă lume.  

În evul mediu Omul trăia în altă lume în comparație cu Omul din paleolitic sau neolitic. În 
Orizontul capitalist în care ne aflăm acum, noi trăim într-o altă lume în comparație cu Omul care își ducea 
viața în feudalism, sau în sclavagism. Când trecem dintr-un Orizont istoric în altul Omul are o nouă 
viziune, o nouă filozofie despre materie, univers, despre viață, despre sensul omului în lume. El dezvoltă 
la fiecare trecere în alt orizont temporal o Cultură, o Știință, o Artă, o Educație specifice acelui Orizont. 
Știința din perioada în care ne găsim acum este cu două nivele deasupra Științei din Evul mediu.   

O dată cu trecerea într-un alt Orizont istoric Omul își va dezvolta, își va construi, cum spuneam, o 
altă concepție, o altă viziune despre materie și univers. Când în anul 1967, adolescentul care eram, scriam 
o Povestire sf în care puneam la baza materiei și a universului monada EIS, desființând curentele 
filozofice, Idealismul și Materialismul, care fuseseră toată Istoria coloana vertebrală a Filozofiei, nu 
bănuia nimeni că aducerea în Filozofie a unui nou curent filozofic, a unei noi viziuni despre materie și 
univers, marchează sfârșitul unei ere, al unui Orizont, și intrarea Omului în alt Orizon temporal istoric. În 
Orizontul temporal în care vom pătrunde și mai adânc de acum încolo. Când Științele se vor dezvolta atât 
de mult încât nu vor mai semăna cu Științele secolelor XIX și XX. Când vom avea o altă Matematică, o altă 
Fizică, o altă Chimie, o altă Economie, o altă Filozofie, un alt mod de a gândi și simți, un alt Sistem 
conceptual etc.  

Descoperirea monadei EIS care stă la baza materiei în primul nivel al Universului conic și a 
monadei EI care stă la baza materiei din nivelele superioare ale Universului conic va face ca în viitor 
cercetătorii în domeniul universului, al materiei, a lumii subatomice să privească realitatea prin prisma 
acestor monade. Asta va face ca Științele viitorului să fie fundamentate din perspectiva Informației. Vom 
cunoaște mult mai profund și în detaliu ce este această Informație? O vom transforma într-un Obiect de 
studiu al unei noi Științe care se ocupă numai de Informație, privită în sine, separat de Energie. Sau în 
conexiune cu Energia, acest binom fiind văzut pe diferite nivele ale Universului conic. Vom cunoaște cum 
este ea Informația organizată pe nivele, pe subsisteme, care este natura ei, etc și vom învăța să o folosim, 
așa cum utilizăm în această perioadă istorică informația, cunoștințele pe care le dobândim pentru a ne 
realiza obiectivele.  

Vom construi Universuri-memorii de informație, așa cum este Acașa. Vom pătrunde în interiorul 
lumii informaționale care este Acașa. Vom învăța să construim realități formate numai din Energie și 
Informație, sau numai din Informație. Așa cum probabil construiesc în Univers Civilizațiile raționale 
foarte avansate. Vom vindeca boli folosind numai informația. Vom pătrunde în adâncul universului 
folosindu-ne numai de informație. Nu vom mai călători noi, va călători informația creată de noi la 
miliarde de ani lumină. Vom construi lumi numai din EI sau numai din I. Îi mulțumim, Domnului, că ne-a 
revelat aceste adevăruri, că ne-a ajutat să descoperim monada triontică EIS și binomul EI, pentru că de 
aici a pornit, la început timid și pe nesimțite, noul Orizont temporal istoric. 

La lucrul acesta ne-am gândit când i-am scris domnului academician Gheorghe Păun, sugerându-i 
abia vizibil ideea că Știința Matematicii va trebui să intre în alt orizont de gândire, de simțire, etc. Când 
matematica, și cu ea toate științele, vor trebuie să „pipăie” încetul cu încetul cele mai depărtate și adânci 
limite ale universului 

Corectând această Scrisoare-Eseu filozofic-mărturisire, care s-a vrut inițial a fi o Scrisoare de 
felicitare, constat uimit că am plecat de la Ideea de a vă felicita, stimate domnul academician, pentru 
realizările dumneavoastră, de top mondial în matematică, și de a vă „sugera”, cât să nu vă supăr, ca 
utilizând limbajul și instrumentul matematic să o „cârmiți” înspre Teorema monadei EIS, a Teoremei 
universului conic, a Teoremei lui Dumnezeu, pentru că cine știe ce Minune se poate întâmpla, constat că 
am scris aproape o carte (foarte ciudată). Și cum mă gândesc că astăzi este Pogorârea Sfântului duh, 
credincios fiind, mă gândesc că nu e deloc întâmplător lucrul acesta. Ba chiar s-ar putea ca această 
Cărticică să fie inspirată.  

Da, sunt absolut convins că această viziune filozofică, greu de crezut acum, s-ar putea să fie o 
revelație-deschidere către noul Orizont științific al secolului XXI. De aceea, îmi iau cu umilință 
permisiunea de a vă ruga să dăruiți Eseul acesta introductiv și altor matematicieni. Cunoscându-l pe 
domnul academician Ioan Aurel Pop o să-i trimit Eseul și dumnealui rugându-l respectuos să aibă 
generozitatea să-l dea cercetătorilor din domeniul Fizicii cuantice sau din domeniul Fizicii universului. 
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Cine știe ce poate ieși de aici! În cercetare e de ajuns să dai peste o idee care îți deschide deodată o 
fereastră cât cerul în orizontul cunoașterii. 

Da, o să trimit eseul acesta oamenilor de știință pe care îi cunosc, sau urmează să-i cunosc, pe care 
această viziune s-ar putea să-i inspire… Să dea Domnul să fie cu folos. Urându-vă multă sănătate și spor la 
descoperit și demonstrat Teoreme îl rog pe bunul Dumnezeu, iubite domnule academician Gheorghe 
Păun, să Îl pogoare pe sfântul Duh (care este Energie și Informație) în inimile noastre, în inimile tuturor 
românilor, pentru a ne ajuta să ieșim din această Mare Groapă a istoriei în care am fost împinși, și în care 
ne-am băgat și noi cu avânt. Care, Doamne ferește, ar putea să devină mormântul acestui popor total 
indolent și foarte bolnav. 

Nu înainte de a-i mai mulțumi încă o dată Excelenței sale, domnului ambasador Constantin 
Lupeanu, pentru că dânsul, numărându-mă printre prietenii dumnealui, este cel care mi-a inspirat acest 
Eseu. 

Încă o dată vă urez multe și mari succese în activitatea dumneavoastră! Doamne ajută! 
Cu Respect și Prețuire,  
Ștefan Dumitrescu, scriitor,  
Purtătorul de cuvânt al Biroului de Viitorologie de la București. 
20. 06, 2021, București 
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Coperta a IV-A 
"Ştefan Dumitrescu: În tot ceea ce faceţi şi gândiţi aveţi mai degrabă aura unui întemeietor. Cred că ar trebui să faceţi 

şcoală în jurul dumneavoastră, lucrând direct asupra destinelor vii prin elevii care ar putea să vă continue lucrarea, întemeind 
cetăţi de spirit la fel de durabile ca şi cele create la umbra măslinilor antici. Trăim vremuri prea mărunte şi interesate pecuniar 
ca să găsiţi o revistă deschisă imediat spre ceea ce gândiţi. Singura soluţie ar fi să vă adresaţi unei edituri ca Humanitas, care ar 
putea fi interesată de anvergura viziunilor dumneavoastră."  ION ZUBAŞCU, scriitor, Revista Magazin, nr. 4, 1993  

 „Poet, prozator, dramaturg, eseist, critic literar, filozof, analist politic, omul acesta atât de cuminte, cu o expresie de 
copil care se miră veşnic, este una dintre cele mai ardente şi mai neliniştite conştiinţe ale veacului lui. Când românii îl vor 
cunoaşte cu adevărat, în toată adâncimea şi profunzimea operei lui pe Ştefan Dumitrescu, se vor mira că un scriitor de talia lui 
Thomas Mann, a lui Albert Camus s-a aflat, fără să-l cunoască, printre ei. La sfârşitul acestui veac, Ştefan Dumitrescu este vârful 
de lance al literaturii române împlântat adânc în universalitate. L-aş compara cu Mircea Eliade, dacă nu aş şti, cunoscându-i o 
mare parte din operă, că Ştefan Dumitrescu nu seamănă decât cu el însuşi. Francesca Pini, Prof univ. dr, critic literar, coperta a 
IV-a a cărţii “Matca ancestrală”, 1993 

„ŞTEFAN Dumitrescu este dintre acei scriitori care vin într-o literatură cu o forţă teribilă. Cărţile pe care l-a scris 
acesta, fi că sunt romane, cărţi d povestiri, eseuri, piese de teatru sau volume de poezii sunt cele mai multe cutremurătoare , 
impresionante, dezvăluind dramatismul, durerea, adâncimea abisală a psihologiei umane, absurdul şi paradoxul condiţiei şi al 
naturi umane. Dar toate aceste lucrări au în adâncul lor un fior de o gingăşie, de o delicateţe, de o frumuseţe strălucitoare, aş 
spune. Această dimensiune a creaţiei lui se vede mai ales în literatura pentru copii, foarte bogată, pe care ne-a dat-o acest 
autor. Fie că este vorba despre basmele, povestirile şi volumele de poezii pentru copii. !”    FRANCESCA PINI, critic literar , 
1995. (text aflat pe coperta a patra a romanului „ ŞI TU VEI FI VĂZDUH”, apărut la EDITURA ANAMAROL,  BUCUREŞTI, 2007)  

 
 
 
 


